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PROTOKÓŁ XXIII/12 
z obrad XXIII sesji Rady Miejskiej w Pyrzycach 

z dnia 26 kwietnia 2012 r. 
 
 
godzina rozpoczęcia - 14:00; 
godzina zakończenia – 17:06; 

 
Do punktu 1 porządku 

Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum. 
 

Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Otworzył obrady XXIII Sesji Rady 
Miejskiej w Pyrzycach.  
 Przywitał wszystkich Radnych, Pana Burmistrza, Panią Wiceburmistrz, Panią 
Skarbnik, Radnych Powiatowych – Pana Walentego Darczuka i Pana Stanisława 
Wudarczyka, Pana Przewodniczącego Rady Powiatu – Wojciecha Kuźmińskiego, 
dyrektorów szkół i kierowników jednostek organizacyjnych Gminy Pyrzyce, 
Sołtysów, media i wszystkich przybyłych na obrady.  
 Stwierdził, że na stan 15 Radnych obecnych jest 13 radnych, nieobecni: 
Radny Miłosz Łuszczyk, 
Radna Bożena Tołoczko (przybyła o godz. 14:48), co stanowi wymagane kworum do 
podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
 Lista obecności radnych stanowi zał. Nr 1 do protokołu; 
 Lista obecności sołtysów stanowi zał. Nr 2 do protokołu; 
 Lista obecności dyrektorów szkół i przedszkoli stanowi zał. Nr 3 do protokołu; 
 Lista obecności dyrektorów spółek i jednostek stanowi zał. Nr 4 do protokołu. 
 Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. Nr 5 do protokołu. 
 

Do punktu 2 porządku 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 

 
Porządek stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
Radny Damian Błażejewski – Zwrócił się z prośbą o wprowadzenie do porządku 
posiedzenia projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Ryszarda 
Szczęsnego (Druk Nr 309/12), jest to projekt uchwały wypracowany przez komisję 
Rewizyjną. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Zwrócił się z prośbą o: 

1) wyprowadzenie z porządku posiedzenia projektu uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na wniesienie aportem majątku wodno – kanalizacyjnego 
Gminy Pyrzyce do spółki pod nazwą „Pyrzyckie Przedsiębiorstwo 
Komunalne Spółka z o.o.” (Druk Nr 303/12).  
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2) wprowadzenie do porządku posiedzenia projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Nr XXXIX/334/09 Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 26 lutego 2009 
r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Pyrzyce – w obrębie ewidencyjnym nr 4, 7 i 12 m. 
Pyrzyce (Druk Nr 310/12). Proszę o wprowadzenie tego projektu uchwały, 
ponieważ ten problem wyniknął już po terminie składania propozycji do 
porządku obrad dzisiejszej sesji, a ma on bardzo ważne znaczenie dla 
Państwa, którzy zakupili działkę przy ul. Słowackiego, ponieważ tam był błąd 
pisarski w planie zagospodarowania przestrzennego i udało nam się ten 
problem rozwiązać w ten sposób, że nie trzeba będzie zmieniać planu 
zagospodarowania naszego miasta, który trwałby ponad rok, jeżeli Państwo 
przyjmiecie tą uchwałę to Ci Państwo nie będą ponosili rezultatu tego 
błędnego zapisu w polanie zagospodarowania przestrzennego. 

3) wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
ustanowienia Nagrody Sportowej Gminy Pyrzyce (Druk Nr 299/12) w §2 pkt 
2, która przed zmiana brzmiała: „Nagroda może być przyznana sportowcowi 
indywidualnemu lub drużynie zamieszkałym na terenie gminy Pyrzyce bądź 
reprezentującym klub sportowy mający siedzibę na terenie gminy Pyrzyce,”. 
Prosimy, aby po zmianie teks ten brzmiał następująco: „Nagroda może być 
przyznana sportowcom zamieszkałym na terenie Gminy Pyrzyce 
spełniającym jednocześnie następujące warunki:”, dalej tak jak jest  
w propozycji tej uchwały. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Ta autopoprawkę wprowadzi Pan już 
jak będziemy rozmawiali przy uchwale i wtedy Wysoka Rada po wysłuchaniu 
szczegółów podejmie decyzję. Także tej autopoprawki nie będziemy wprowadzali do 
porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie wprowadzenie 
do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Ryszarda 
Szczęsnego (Druk Nr 309/12) jako punkt 15.  
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad jako pkt 15. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie wprowadzenie 
do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/334/09 
Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 26 lutego 2009 r. w sprawie uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Pyrzyce – w obrębie 
ewidencyjnym nr 4, 7 i 12 m. Pyrzyce (Druk Nr 310/12) jako punkt 11. 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad jako pkt 11. 
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Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie 
wyprowadzenie z porządku posiedzenia projektu uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na wniesienie aportem majątku wodno – kanalizacyjnego Gminy Pyrzyce do 
spółki pod nazwą „Pyrzyckie Przedsiębiorstwo Komunalne Spółka z o.o.” (Druk Nr 
303/12).  
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Projekt uchwały został wyprowadzony z porządku obrad.  
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Ustalając kolejność porządku to punkt 
nr 15 staje się punktem 16 itd., punkt 16 staje się punktem 17, punkt 17 staje się 
punktem 18. porządku obrad.  
 
Nie wniesiono więcej żadnych zmian do porządku. 
 
Porządek po zmianach stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 
 

Do punktu 3 porządku 
 Przyjęcie protokołu z obrad XXII Sesji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poinformował, że protokół był 
wyłożony do wglądu w Biurze Rady. 
 
Radni nie wnieśli uwag do protokołu z obrad XXII sesji Rady Miejskiej. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie przyjęcie 
protokołu z obrad XXII sesji Rady Miejskiej. 
 

Wynik głosowania:  
Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  

Protokół został przyjęty. 

 
Do punktu 4 porządku 
 Informacja z bieżącej działalności Burmistrza Pyrzyc (Druk Nr 
304/12).  
 
Informacja Nr 14 z bieżącej działalności Burmistrza Pyrzyc od dnia 20 marca 2012r. 
do 13 kwietnia 2012 r. stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 
 
Nie wniesiono pytań do przedłożonej informacji. 
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Do punktu 5 porządku 
 Interpelacje, zapytania radnych na piśmie. 
 
Radny Mariusz Majak - Mam pytanie dotyczące wyjaśnienia wątpliwości 
związanych z oddaniem w używanie mienia gminnego podmiotowi zewnętrznemu. 
Chodzi o pomieszczenia znajdujące się w Pyrzyckim Domu Kultury przeznaczone na 
kawiarnię. Otrzymałem informację, z których wynika, że od jesieni 2011 roku 
pomieszczenia te są w posiadaniu podmiotu zewnętrznego przedsiębiorcy. 
Posiadam też informację, z których wnika, iż w pomieszczeniach tych trwały bądź 
trwają prace budowlane polegające na wyburzaniu ścian działowych. 
Potwierdzeniem tych informacji jest kilka, albo kilkanaście ton gruzu znajdującego 
się w bezpośredniej bliskości Pyrzyckiego Domu Kultury przy samej kawiarni. 
Potwierdzeniem tego jest również fakt, iż złożone zostały stosowne dokumenty 
w Wydziale Architektury i Budownictwa w Starostwie Powiatowym w celu 
uzyskania pewnych pozwoleń. W związku z tym faktem mam konkretne pytania. 
Wnoszę o udzielenie informacji: komu wynajęto, czy wydzierżawiono 
pomieszczenia przeznaczone na kawiarnię. Jaka jest podstawa przekazania 
posiadania tych pomieszczeń czy to jest umowa dzierżawy, umowa najmu czy też 
może przekazano to pomieszczenie bezumownie? W jakiej wysokości ustalono 
czynsz za wynajem tych pomieszczeń i czy jest on w ogóle opłacany? Jak fakt, iż 
w pomieszczeniach Pyrzyckiego Domu Kultury przeznaczonych na kawiarnie są czy 
były prowadzone roboty budowlane ma się do wypowiedzi Burmistrza z sesji 2 
kwietnia 2012 roku cytuję ”Było to tylko porządkowanie tego obiektu przez potencjalnego 
ewentualnie inwestora, ponieważ tam znajdowały się różnego rodzaju jeszcze pozostałości po 
długo trwającej budowie m.in. Pyrzyckiego Domu Kultury, dlatego Pyrzycki Dom Kultury 
też zabrał swoje przedmioty, które się tam znajdowały, a ten człowiek, który porządkował to 
tylko porządkował i on zdaje sobie sprawę, że nigdy nie dostanie zwrotu poniesionych 
nakładów na wykonane prace porządkowe”. Jednak jest pewna różnica między 
porządkowaniem pomieszczenia, a wyburzaniem ścian działowych, po których 
pozostaje kilka, może kilkanaście ton gruzu. W związku z powyższym proszę Panie 
Burmistrzu o udzielenie informacji na tej sesji w formie ustnej oraz również w formie 
pisemnej. (Zapytanie na piśmie stanowi załącznik Nr 9 do protokołu).  
 
Radny Damian Błażejewski - Chciałbym wrócić do tematu przetargu, który został 
rozstrzygnięty. Od 1 maja w Urzędzie Miasta i Gminy będzie za prace porządkowe 
odpowiedzialna firma. W jednym z pierwszych zapytań zaraz po rozstrzygnięciu 
przetargu stwierdził Pan, że pierwszeństwo w zatrudnieniu w tej nowej firmie będą 
miały panie, które do tej pory sprzątały urząd wiem, że są zatrudnione osoby, nie jest 
to żadna pani z byłych pracowników urzędu gminy, chciałbym się dowiedzieć, w jaki 
sposób będzie tutaj obowiązywała forma zabezpieczenia dokumentów, które bardzo często leżą 
na biurkach pracowniczych, a są to dokumenty dotyczące pewnych spraw. Czy nie 
będzie ryzyka wycieku dokumentów? Chciałbym się dowiedzieć, w jaki sposób pozostała pani, 
która zostaje na etacie w gminie czy nadal będzie sprzątaczką, czy będzie pełniła ten etat, 
który ma do tej pory czy będzie jakaś zmiana etatu? Chciałbym również uzyskać 
odpowiedź, kiedy i w jaki sposób zostanie dokonane zabezpieczenie drugiej części 
ulicy Dworcowej? W tej chwili ta ulica jest w opłakanym stanie. Do wysokości 
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dyskontu Biedronka jest to ulica można powiedzieć „dywanik asfaltowy” bardzo 
dobry, dalej w kierunku Urzędu Pracy i firm prosperujących przy ulicy Dworcowej 
jest w opłakanym stanie.  
Niedawno były święta w pierwszy dzień Wielkanocy przeżyłem szok widząc 
pracowników PPK sprzątających miasto w dzień świąteczny. Chciałbym poznać 
powód takiej decyzji, dlaczego w święta rodzinne ci państwo biegali po mieście 
sprzątając czyste miasto? 
Sprawa przejścia dla pieszych od osiedla z ulicy Krótkiej na wysokości kościoła. Jest 
podjęty mnożna powiedzieć wniosek Rady Miejskiej, jest pozytywne rozpatrzenie 
i prosilibyśmy o przywrócenie tego przejścia. Nie powiem kolokwialnie, że dopytują 
się o to wyborcy, ale mieszkańcy, niekoniecznie są to moi wyborcy, ale są to 
mieszkańcy ulicy i osiedla przy ulicy krótkiej, którym to przejście na pewno 
ułatwiłoby życie i dostęp do naszego parafialnego kościoła.  
 
Nie wniesiono więcej żadnych zapytań. 
 

Do punktu 6 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania 
z działalności Pyrzyckiego Domu Kultury oraz zatwierdzenia rocznego 
sprawozdania finansowego Pyrzyckiego Domu Kultury za rok 2011 
(Druk Nr 300/12). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu - opinia stanowi załącznik Nr 11 do protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik 

Nr 12 do protokołu. 
 

Przewodniczący K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – Dariusz 
Jagiełło – Na poniedziałkowej Komisji bardzo szeroko rozmawialiśmy na temat PDK 
zwłaszcza w kwestii tego pięknego kina, które mamy od roku i może Pan 
Przewodniczący zgodziłby się, żeby Pani Dyrektor powiedziała kilka zdań o PDK, 
o kinie zwłaszcza, że mieliśmy jakieś obawy jak sobie z tym kinem, z tym dużym 
pomieszczeniem poradzi w kwestii opłat za światło, za ocieplenie, także bardzo 
poprosiłbym Panią Dyrektor o kilka zdań. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Pani Dyrektor będzie Pani miała 
niewątpliwą przyjemność i okazję zaprosić nas do kina na dobre seanse, żeby 
środków, o które Pani walczy było ich jeszcze więcej. 
 
Dyrektor PDK – Anna Łuszczyk – PDK jest placówką, która działa na rzecz 
upowszechniania i propagowania kultury na terenie Gminy Pyrzyce. Pracowaliśmy 
nad sprawozdaniem PDK, tak jak powiedział Pan Przewodniczący na dwóch 
komisjach, podczas których przedstawiałam szczegółowo zakres działalności PDK. 
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PDK w tej chwili skupia w swoich strukturach 15 zespołów tanecznych, 
śpiewaczych, folklorystycznych, ponadto oferuje dzieciom i młodzieży, co najmniej 
10 różnych form zajęć, kółek zainteresowań. Zeszły rok był rokiem szczególnym dla 
PDK, bo 5 marca ubiegłego roku otworzyliśmy salę widowiskowo – kinową i od 
tamtej pory w Pyrzycach działa kino, od tamtej pory w Pyrzycach wyświetliliśmy 
prawie 350 seansów i bajek, z których skorzystało ponad 10.000 osób. Na początku 
kino działało w systemie weekendowym (piątek, sobota i niedziela), jednak po 
analizie frekwencji doszłam do wniosku, że Pyrzyczanom wystarczą seanse w sobotę 
i niedzielę, i w tej chwili dalej tak to wygląda. tak jak powiedziałam wcześniej, 
analizując raporty frekwencji ta ilość jest na ten moment wystarczająca. PDK 
w zeszłym roku miał dotację 600.000 zł wypracował dochody własne prawie 355.000 
zł, są to dochody z różnych źródeł: kino niecałą połowę z tych 355.000 zł, są wynajmy 
sal, oprawy artystyczne, występy artystyczne oraz inne źródła nawet darowizny. 
Mogę powiedzieć, że kino mamy fantastyczne, sprzęt, który tam mamy jest jeden 
z lepszych na Pomorzu, nawet o to się mogę pokusić, mogę Państwa zaprosić do 
PDK, bo seanse mamy jak najbardziej aktualne i niemalże premiery. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Pyrzyckiego Domu 
Kultury oraz zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Pyrzyckiego Domu 
Kultury za rok 2011 (Druk Nr 300/12). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za -13, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr XXIII/242/12 stanowi załącznik Nr 13 do protokołu 
 

Do punktu 7 porządku 
 Informacja z realizacji programu współpracy w 2011 r. Gminy 
Pyrzyce z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego w ramach środków 
otrzymanych z budżetu Gminy Pyrzyce (Druk Nr 307/12). 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 14 do protokołu.  

 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu - opinia stanowi załącznik Nr 14 do protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik 

Nr 17 do protokołu; 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 15 do protokołu. 

 
Przewodniczący K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – Dariusz 
Jagiełło – We wniosku chodziło nam o to, że te dotacje, które nie są zrealizowane, 
żeby one były przeznaczone i dotyczyły tych obszarów, które są związane z tym 
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punktem, żeby nie były przeznaczane na inne wydatki w tym roku, bo wiemy, że 
w tamtym roku było trochę inaczej, dlatego wnioskowaliśmy o takie sformułowanie 
tej opinii. 
 
Przewodnicząca K. Rolnictwa i Ekologii – Małgorzata Piotrowska – Co roku 
odnoszę się do tej informacji ze względu na to, że reprezentuję środowisko 
stowarzyszeń. Informacja jest na tyle rzetelna, że opisuje rozliczenia dotacji na 
stowarzyszenia. Czego mi jednak brakuje, a myślę, że już Gmina w tym kierunku 
jakby trochę więcej robi, żeby tą informację poszerzyć o informację, o realizację 
programu współpracy nie tylko z organizacjami, z którymi zawiera się umowy, nie 
tylko z organizacjami, które otrzymują środki z Gminy, ale również o współpracy 
(chyba, że jej rzeczywiście nie ma) a m.in. nawet jarmark bożonarodzeniowy to też 
jest jakby partnerstwo Gminy razem ze stowarzyszeniami, żeby do tej informacji 
dołączyć również informacje o innych stowarzyszeniach i o współpracy z innymi 
stowarzyszeniami działającymi na terenie Gminy, chyba że taką informację 
wstawimy, że nie ma współpracy z innymi, ponieważ nie wykazują chęci, albo 
Gmina nie partycypowała w jakimś przedsięwzięciu. Wnioskuję o to na przyszłość, 
bo w tym roku po raz kolejny się nie pojawiło, ale informacja jest czytelna. 
  
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie wniosek 
Komisji Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych, aby dotacje na zadania nie 
zrealizowane w roku bieżącym były przeznaczane dla organizacji pozarządowych 
oraz innych podmiotów prowadzących działalność pożytku publicznego. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za -13, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 

 
Do punktu 8 porządku 
 Ochrona środowiska i działania gminy na rzecz poprawy jej 
stanu (Druk Nr 305/12). 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 18 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 19 do protokołu. 
 

Przewodnicząca K. Rolnictwa i Ekologii – Małgorzata Piotrowska – Na komisji 
poprosiliśmy reprezentującego Burmistrza Kierownika o to, aby przygotowano nam 
informacje, w jakiej ilości i w jakich kwotach, z podziałem na miejscowości, zostały 
udzielone mandaty, bądź upomnienia dotyczące regulaminu czystości. 
W porozumieniu dzisiaj z Panem Kierownikiem wiem, że taka informacja jest 
przygotowywana, niemniej jednak chciałam powiedzieć, że zatrzymaliśmy się nad 
tym punktem, ponieważ jednak ta czystość to jest ta „pięta achillesowa”, jaką mamy 
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w Gminie i jako Komisja do samej tej informacji podejdziemy jeszcze raz do tematu 
na kolejnej komisji. Oczekuję na piśmie tej informacji, o którą prosiliśmy, a chyba 
czasowo nie dano rady, żeby przygotować ja na dzisiaj. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 

 
Do punktu 9 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania 
z działalności Pyrzyckiej Biblioteki Publicznej w Pyrzycach oraz 
zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Pyrzyckiej 
Biblioteki Publicznej za rok 2011 (Druk Nr 301/12). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu - opinia stanowi załącznik Nr 21 do protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik 

Nr 22 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poinformował, że na sali obecny jest 
pracownik Pyrzyckiej Biblioteki Publicznej, czyli jest możliwość skorzystania 
z wyjaśnień. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Pyrzyckiej Biblioteki 
Publicznej w Pyrzycach oraz zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 
Pyrzyckiej Biblioteki Publicznej za rok 2011 (Druk Nr 301/12). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za -13, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr XXIII/243/12 stanowi załącznik Nr 23 do protokołu 

 
Do punktu 10 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie ustanowienia Nagrody Sportowej 
Gminy Pyrzyce (Druk Nr 299/12). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 24 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu - opinia stanowi załącznik Nr 25 do protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik 

Nr 26 do protokołu; 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 27 do protokołu. 
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Wiceprzewodniczący Rady – Marian Osękowski – Odczytał opinię Komisji Budżetu 
– Komisja Budżetu wypracowała opinię negatywną. Ta opinia została wypracowana 
negatywnie, może nie mieliśmy do końca takiej wiedzy i nie do końca pewne rzeczy 
zrozumieliśmy. W trakcie przyznawania tej nagrody okazuje się, że nagroda to nie są 
jakieś dodatkowe pieniądze, które budżet Gminy musiałby ponieść, a są to pieniacze, 
które zostały przyznane na stypendium, a dotyczy to tych sportowców, którzy nie są 
uczniami i nie są studentami, ale taki sport uprawiają i wg tego regulaminu, który 
jest nie ma możliwości przyznania takiej nagrody danemu zawodnikowi, o ile ten 
zawodnik uprawia jakiś sport, ma konkretne osiągnięcia, taka nagroda mogłaby być 
mu przyznana. Komisja Budżetu rozpatrywała dosyć długo, członkowie Komisji 
mówili, żeby tych uchwał nie tworzyć pod konkretne sytuacje i pod konkretne 
osoby, niemniej jednak jakby taka uchwałą została przyjęta, można byłoby tą 
nagrodę, co roku przyznawać, niekoniecznie tym samym osobom, a innym osobom, 
które w danych dziedzinach sportu osiągają jakieś wyniki, a jak już powiedziałem 
nie są ani uczniami, ani studentami i wg tego regulaminu, który jest taka nagroda na 
dzień dzisiejszy nie przysługuje. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Wydaje mi się, że wniosek K. Edukacji, 
Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych jest tożsamy z wnioskiem K. Rolnictwa 
i Ekologii, ale to przeanalizujemy. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Ja uważam, że jest trochę dalej idący 
wniosek Komisji Rolnictwa, ponieważ ona podkreśla w swojej końcowej części, że ta 
nagroda przysługiwałaby również sportowcowi z terenu Gminy Pyrzyce, ale 
występującemu chyba w innym klubie. Ja uważam, że jest to też zasadne, ponieważ 
mieszkańcy naszej Gminy, jeżeli prezentują bardzo wysoki poziom sportowy, to jest 
jakąś prawidłowością, że reprezentują barwy innego klubu, który występuje w innej 
chociażby lidze rozgrywkowej, czy bierze udział na wyższym szczeblu rywalizacji 
sportowej i uważam, że taka nagroda również mogłaby się jemy należeć. Pan 
Przewodniczący Marian Osękowski przedstawił całą argumentację, nie będę tego już 
chyba uzupełniał, bo jest to bardzo zasadne, co Pan Przewodniczący również 
przedstawił. Prosiłbym ewentualnie o zwrócenie uwagi na ten zapis, co przedstawiła 
Komisja Rolnictwa. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Po analizie stwierdzam rzeczywiście, 
że Komisja Edukacji proponuje: „w §2 pkt 2. Nagroda może być przyznana 
sportowcowi indywidualnemu lub zawodnikom drużyny zamieszkałym na terenie 
Gminy Pyrzyce”, natomiast K. Rolnictwa mówi inaczej, że „w §2 pkt 2. Nagroda 
zostanie przyznana sportowcowi indywidualnemu lub drużynie zamieszkałej tylko 
na terenie Gminy Pyrzyce bez względu na siedzibę klubu sportowego.”, czyli 
rozumiem, że jeżeli zawodnik jest ze Szczecina? 
 
Przewodnicząca K. Rolnictwa i Ekologii – Małgorzata Piotrowska – Zamiarem 
komisji przede wszystkim było uściślenie tego, żeby nagroda dostała się jedynie dla 
mieszkańców zamieszkałych w naszej Gminie. Niemniej jednak nie wszystkie 
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dyscypliny sportu rozwijają się w mieście Pyrzyce, np. w zeszłym roku był 
przypadek, który nie zmieścił się w uchwale ostatniej, że zawodniczka trenowała  
w klubie szczecińskim - tenis ziemny, ale ten zapis ją wykluczył ze względu na to, że 
mimo, że byłą zamieszkała, chodziła do naszej szkoły, ale trenowała w innym klubie, 
więc tu też nie obcinamy skrzydeł tym, którzy mogą (dziewczyna, w tym roku 
niestety wyłączyła ją kontuzja, ale w zeszłym roku nie miała dla siebie równych 
w kraju nawet, jeździła za granicę, bo w kategorii wiekowej dla niej nie było 
zawodniczek, ale ona się nie mieściła w ramach zapisów tych uchwał. 
Procesowaliśmy nad tym zapisem, który był w pierwszej wersji i on poprzez słowo 
„bądź” analogicznie rozumując matematycznie traktowaliśmy to jako „lub”, czyli  
musi spełnić jeden z dwóch warunków, czyli zamieszkiwać na terenie Gminy lub być 
drużyna musi być zarejestrowana a terenie Gminy i to wnosiło, że zawodnik mógł 
być z Warszawy lub z Wąchocka, ale grał w pyrzyckiej drużynie i mógł dostać 
nagrodę. Zapytaliśmy Kierownika, który reprezentował burmistrza, że zamiarem 
burmistrza jest nagroda jedynie dla mieszkańców naszej Gminy, stąd ten zapis 
uściślający, że bez względu na klub, który reprezentuje, warunkiem najważniejszym 
jest zamieszkanie na terenie naszej Gminy. 
 
Radny Mariusz Majak – Mam pytanie, jeżeli mieszkaniec Pyrzyc, który podlegałby 
tej nagrodzie przebywa czasowo w Szczecinie, Poznaniu, gdzieś indziej, bo tam 
uczęszcza do szkoły, to jak to rozumiemy, czy rozumiemy go jako mieszkańca 
Pyrzyc, czy rozumiemy go jako mieszkańca spoza Pyrzyc? 
 
Przewodnicząca K. Rolnictwa i Ekologii – Małgorzata Piotrowska – Chodzi 
o zameldowanie, bo generalnie nasze dzieci uczą się też w uczelniach, niestety 
uczelnie średnie mamy tylko dwie i młodzież szkoli się w innych miejscach, ale 
jednak może kontynuować naukę w kierunku sportu, działając np. w siatce, która 
jest taka sławna w Pyrzycach, nagle z racji umiejętności nabytych w naszych klubach 
reprezentuje miasto w innych klubach, ale nadal jest mieszkańcem naszej Gminy. 
Wiadomo, że to musi być zasługa taka, która musi być zauważalna dla Gminy 
Pyrzyce. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Chodzi o doprecyzowanie, 
zamieszkałej na stałe. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Może k woli uzupełnienia wypowiedzi 
Pani Radnej Piotrowskiej przez analogię, Pani Radna powiedziała, że często na 
terenie Gminy Pyrzyce nie ma klubu, w którym dany sportowiec może rozwijać tę 
dyscyplinę, która uprawia i tak samo, jeżeli na terenie Gminy Pyrzyce nie ma szkoły, 
czy nie ma uczelni, a wiadomo, że nie ma tej uczelni u nas w tej chwili, to ten 
sportowiec ma prawo pobierać naukę w innym mieście, ale jest na stałe 
zameldowany u nas i tutaj chodzi o to, że jeżeli jest na stałe zameldowany na terenie 
Gminy Pyrzyce, to jemu również przysługuje ta nagroda. 
 
Radny Mariusz Majak – W związku z powyższym trzeba tam wyraźnie zapisać, że 
zameldowany na stałe, bo miejsce zamieszkania to miejsce, gdzie dana osoba 
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przebywa na stałe z chęcią stałego pobytu, więc wydaje mi się, że trzeba to uściślić 
w ten sposób. Mam jeszcze uwagę do organu wykonawczego, żebyśmy na 
przyszłość tworzyli tego typu uchwały w sposób taki bardziej abstrakcyjny, nie pod 
konkretne osoby, tylko w sposób generalny. Z tej dyskusji wynika nawet, że jest to 
nie do końca w sposób ogólny tworzona uchwała. Ja powiem, że w zeszłym roku 
jeden z mieszkańców Pyrzyc uprawiający piłkę nożną zdobył klubowe mistrzostwo 
Polski w Chemiku Police jest to Patryk Galoch i niestety nie otrzymał żądnego 
wyróżnienia. Jest mi bardzo przykro z tego powodu, otrzymał jakąś statuetkę 
z błędem w imieniu, ojciec był rozgoryczony, także apeluję o to, żebyśmy dostrzegali 
wszystkie dyscypliny sportowe i trochę szerzej widzieli pewne sprawy, ponieważ 
widzimy dosyć wąsko. 
 
Przewodnicząca K. Rolnictwa i Ekologii – Małgorzata Piotrowska – Ze względu na 
ten zapis, który był w tamtej uchwale Patryk Galoch nie mógł być uhonorowany tą 
nagrodą, stąd ten pomysł na zmianę, a rzeczywiście został nagrodzony jako 
najlepszy sportowiec Gminy Pyrzyce i to była nagroda specjalna, każdy z wójtów 
mógł uhonorować, także był dumny, zadowolony i w końcu rodzice byli szczęśliwi, 
a właśnie do tego zmierzaliśmy, żeby nie zamykać furtek tym, którzy rozwijają się, 
mimo że Pyrzyce też piłką stoją, a jednak chłopak uderzył wyżej i osiąga sukcesy.  
 
Radny Mariusz Majak – Szkoda Szanowni Państwo, że Rada Sportu tego faktu nie 
dostrzegła. 
 
Przewodniczący K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – Dariusz 
Jagiełło – Rada Sportu nie dostrzegła – tutaj w tej uchwale jest wyraźnie napisane, że 
nagroda może być przyznana sportowcowi indywidualnemu lub zawodnikom 
drużyny. Pan Galoch był zawodnikiem drużyny w piłce nożnej to musielibyśmy dać 
nagrodę drużynie ze Szczecina, a tutaj chodzi o kwestię finansową, możemy Patryka 
w jakiś sposób uhonorować zapraszając go na sesję (nieraz u nas tak się praktykuje) 
i możemy go właśnie w ten sposób wyróżnić, ale nie nagrodą finansową, bo jeżeli 
byśmy mieli w ten sposób patrzeć na sprawę to wtedy zawodnikom drużyny, która 
składa się z 14. zawodników i każdemu jakąś gratyfikację finansową, chyba brniemy 
trochę za daleko. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Chciałbym poruszyć dwie kwestie: otóż 
Panie Radny Mariuszu Majak - ja uważam, że przedłożenie tego projektu uchwały 
pod obrady dzisiejszej sesji jest wynikiem tego, że to Rada Sportu wspólnie ze mną 
dostrzegła ten problem, że do tej pory nie można było przyznawać nagrody 
indywidualnej, czy zespołowej sportowcowi, ponieważ nie zezwalał na to istniejący 
dotychczas regulamin, stąd dzisiaj mój projekt, który przedłożyłem Szanownej 
Radzie. Prosiłbym też, bo mnie trochę zabolało, bo Pan redaktor również 
zareagował, taka delikatna sprawa, to nie była chyba jakaś nagroda, bo to co też Pani 
Radna Piotrowska podkreślała, to były nagrody specjalne, to były wyróżnienia 
specjalne, moim zdaniem coś jeszcze ponad, co wójtowie i burmistrzowie 
przyznawali tym sportowcom. Właśnie to gospodarze tych swoich gmin dostrzegli 
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coś nadzwyczajnego w osiągnięciach tych sportowców i dlatego przyznali te 
nagrody specjalne, dlatego trochę mnie zabolało to sformułowanie „jakaś”. 
Jeszcze jedna sprawa, ja jednak uważam i dalej będę prosił Państwa Radnych, żeby 
został w projekcie uchwały ten zapis mówiący o zamieszkaniu na terenie Gminy 
Pyrzyce, a nie tylko stałym zameldowaniu, ponieważ jeśli przyjmiemy tylko stałe 
zameldowanie, a zawodnik będzie przebywał (załóżmy) cały czas, czy zamieszkiwał 
w Hiszpanii, to moim zdaniem będzie to trochę nie tak odbierane. Dlatego uważam, 
że miejsce jego zamieszkania, miejsce jego pobytu powinno determinować 
przyznanie i być jednym z kryterium przyznającym mu prawo do tej nagrody. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Zarządził głosowanie alternatywne 2-
ch wniosków: 

1) Wniosek Komisja Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych, który 
brzmi: „w §2 pkt 2. Nagroda może być przyznana sportowcowi 
indywidualnemu lub zawodnikom drużyny zamieszkałym na terenie Gminy 
Pyrzyce”. 

 
Przybyła Radna Bożena Tołoczko godz. 14:53; 

Stan Radnych na sali – 14; 
 

Przewodniczący K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – Dariusz 
Jagiełło – W związku z tym, że wniosek Komisji Rolnictwa jest daleko idący to my 
jako Komisja wycofujemy swój wniosek i  proponujemy głosować tylko nad jednym 
wnioskiem. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie wniosek  
K. Rolnictwa i Ekologii, żeby „w §2 pkt 2. Nagroda zostanie przyznana sportowcowi 
indywidualnemu lub drużynie zamieszkałej tylko na terenie Gminy Pyrzyce bez 
względu na siedzibę klubu sportowego.” 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za -13, przeciw -0, wstrzymało się -1; 
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie ustanowienia Nagrody Sportowej Gminy Pyrzyce (Druk Nr 
299/12) wraz z przegłosowanym wnioskiem. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za -13, przeciw -0, wstrzymało się -1; 
Uchwała Nr XXIII/244/12 stanowi załącznik Nr 28 do protokołu 
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Do punktu 11 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/334/09 
Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 26 lutego 2009 r. w sprawie 
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
miasta Pyrzyce – w obrębie ewidencyjnym nr 4, 7 i 12 m. Pyrzyce 
(Druk Nr 310/12). 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 29 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Jest to projekt, który został 
wprowadzony przez Pana Burmistrza, ponieważ żądna z Komisji nie pracowała nad 
tym projektem to proszę o dokładne wprowadzenie do projektu uchwały. 
 
Kier. Wydz. IZP – Anna Podzińska – Hołownia – Jeżeli chodzi o przedłożony 
projekt uchwały, jest to rozbieżność między załącznikiem graficznym, a opisem, 
gdzie na załączniku graficznym mamy odległość 6 metrów, a w opisówce 60 metrów, 
po prostu przesunął się przecinek. Jest to nieprzekraczalna linia zabudowy, na 
załączniku graficznym mamy pokazaną linię zabudowy i jest ona w odległości 6 
metrów od drogi, a w opisówce mamy 60 metrów, jest to błąd pisarski, przesunął się 
przecinek. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Jeszcze 2 zdania uzupełnienia. Państwo 
kupili działkę od Gminy i w momencie, kiedy musieliby się zastosować do tego 
opisu, nie do załącznika graficznego tylko do opisu to nie byłoby możliwości 
wybudowania domu na tej działce, a z taką myślą Państwo tą działkę kupili. Jak już 
wspomniałem, jeżeli mielibyśmy proceduralnie zmieniać plan zagospodarowania 
przestrzennego to trwałoby to ponad rok i bardzo by to utrudniło Państwu 
prowadzenie tej inwestycji, dlatego proszę o uwzględnienie tej oczywistej omyłki 
pisarskiej i przyjęcie tego projektu uchwały w takiej formie w jakiej został 
przedstawiony. 
 
Nie wniesiono uwag do przedłożonego projektu uchwały. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/334/09 Rady Miejskiej w Pyrzycach 
z dnia 26 lutego 2009 r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Pyrzyce – w obrębie ewidencyjnym nr 4, 7 
i 12 m. Pyrzyce (Druk Nr 310/12) 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za -14, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr XXIII/245/12 stanowi załącznik Nr 30 do protokołu 
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Do punktu 12 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia z Powiatem Pyrzyckim na prowadzenie szkoły 
mistrzostwa sportowego (Druk Nr 306/12). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 31 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 32 do protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik 

Nr 33 do protokołu; 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 34 do protokołu. 

 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Na samym początku zapewniam, że 
bardzo mi zależy, aby taka szkoła powstała, a teraz postaram się Państwa przekonać 
o tym, że zasadność istnienia szkoły mistrzostwa sportowego o kierunku piłka 
siatkowa w Pyrzycach jest bardzo zasadne. Może trochę nietypowo użyję pewnych 
argumentów abyście Państwo jednak byli przekonani o zasadności funkcjonowania 
tej szkoły na terenie naszej gminy. Otóż drodzy Państwo - Jakub Markiewicz, Jerzy 
Streich, Paweł Tomaszewski, Sławomir Kudłaczewski, Tomasz Sokołowski, Adam 
Tołoczko, Maciek Krzak to tylko niektóre nazwiska, które na przestrzeni ostatnich lat 
rozsławiały naszą Gminę na terenie całego kraju i poza jego granicami, ponieważ 
Jakub Markiewicz, Jerzy Streich, Sławomir Kudłaczewski, to Franciszek są 
kilkukrotni mistrzowie Polski w piłce siatkowej, niestety reprezentujący w tym 
momencie inne kluby nie z terenu naszej Gminy Pyrzyce, ale kluby, które znaczą 
w Polsce i mają bardzo duże osiągnięcia również na terenie czy Europy, czy nawet 
świata, to są zawodnicy. 
Następnie: Franciszek Sokołowski, Józef Czaboćko, Dariusz Gąsłąwski, Adam Fido, 
Miłosz Witkowicz – są to osoby, które mają uprawnienia sędziowskie. Jeden z nich 
miał również uprawnienia międzynarodowe, sędziował naszą pierwszą ligę na 
najwyższym szczeblu, jest to Franciszek Sokołowski, natomiast pozostali Panowie do 
tej pory rozstrzygają w halach, na parkietach naszego całego województwa. 
Kolejne nazwiska to: Janusz Michalski, Ryszard Lizak, Wojciech Pardała, Dariusz 
Jagiełło, Bożena Tołoczko, Andrzej Kępka, Robert Toboła, Rafał Krzętowski, są to 
osoby, nauczyciele, trenerzy, instruktorzy, którzy wychowali całą plejadę pyrzyckich 
zawodników w piłce siatkowej. Oni nie pracują od wczoraj, czy od przedwczoraj, 
tylko na przestrzeni kilkudziesięciu nawet lat, swoją systematyczną pracą 
doprowadzili do tego, że ich podopieczni osiągnęli takie wyniki, jakie przedstawiłem 
na wstępie. Ich zaangażowanie, ich osobowość spowodowała to, że piłka siatkowa 
oprócz jeszcze kilku dyscyplin na terenie naszej Gminy ma bardzo znaczącą pozycję 
i do tej dyscypliny garną się bardzo chętnie i dzieci i młodzież. 
Rafał Antczak – wychowanek Pana Dariusza Jagiełły, wcześniej też i innych 
nauczycieli wychowania fizycznego, przede wszystkim Andrzeja Kępki, to jest w tej 
chwili fizykoterapeuta, który w kadrze Polski jest zatrudniony, który jedzie na 
igrzyska olimpijskie do Londynu. To też świadczy o tym, że wokół piłki siatkowej 
nie tylko są sami zawodnicy, ale również jest ta cała otoczka, jest ten cały system. 
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Będziemy chyba bardzo dumni, kiedy zobaczymy Rafała Antczaka w telewizji, kiedy 
krząta się wokół Polskich zawodników występujących na igrzyskach olimpijskich 
w Londynie, dla mnie na pewno będzie to duży zaszczyt, że będę mógł Pana Rafała 
zobaczyć w telewizji. Celowo przedstawiłem w ten sposób, ponieważ chciałbym 
pokazać, że w Pyrzycach istnieje pewien system szkolenia i uważam po pewnej 
analizie, że on powstał trochę tak niechcąco, ale na przestrzeni ostatnich lat jest to 
system bardzo ukształtowany, dobrze ułożony, który został również zauważony 
przez innych. To często do nas przyjeżdżają, do naszych trenerów, naszych drużyn 
inni, którzy podpatrują, którzy uczą się tego systemu i którzy zazdroszczą nam tego 
systemu i ludzi, którzy go tworzyli i dalej go tworzą. To w naszej w szkole 
podstawowej w Pyrzycach objęci są piłką sitkową już uczniowie w klasach trzecich, 
nie mówiąc już o klasie IV – VI, gdzie tam jest prowadzone systematyczne szkolenie, 
nie tylko przez miejscowych nauczycieli wychowania fizycznego,  ale również przez 
trenerów, instruktorów, którzy prowadzą zajęcia, czy to w Zespole Szkół nr 1, czy 
w Gimnazjum, oni również już tam prowadzą swoją pracę, tam również kształtują 
przyszłe umiejętności zawodników w piłce siatkowej. Nie chcę tutaj wymieniać 
wszystkich osiągnięć, jakie do tej pory były, ale z tego, co pamiętam to od roku 2005 
nie było imprezy w województwie i w kraju, na której nie reprezentowani byliby 
nasi zawodniczy, czy nasze drużyny na poziomie ćwierć finałów, to są naprawdę 
ogromne osiągnięcia. Były chyba dwie takie imprezy, czy trzy, w których dotarli nasi 
zawodnicy, nasze drużyny do półfinałów zajmując co najmniej 12 miejsce w Polsce. 
Oni toczyli zacięte boje z takimi uznanymi sławami, z zespołami ligowymi, które 
prowadzą systematyczne szkolenia i na pewno w lepszych obiektach, na lepszym 
poziomie, a nasze drużyny, nasi zawodnicy potrafili z nimi wygrać, chociażby GKS 
Bełchatów, AZS Olsztyn, Kędzierzyn, Jastrzębie, Bydgoszcz, to są ośrodki, które 
słyną ze szkolenia zawodników, natomiast nasi zawodnicy z małej Gminy Pyrzyce, 
w porównaniu do ich ośrodków byli lepsi, osiągali lepsze rezultaty.  
I to jest taki trochę rys historyczny, to jest takie wprowadzenie do tego, dlaczego 
pojawiła się taka propozycja utworzenia tej szkoły mistrzostwa sportowego. Na 
początku tego roku na jeden z turniejów zawitał do nas Zdzisław Gogol – były trener 
kadry narodowej w grupach młodzieżowych, który dostrzegając to wszystko, co do 
tej pory powiedziałem, zaproponował utworzenie szkoły mistrzostwa sportowego, 
ponieważ docenił ten wkład, te wyniki i uznał, że Pyrzyce mogą być obok 
Świnoujścia jednym z wiodących ośrodków, jeżeli chodzi o ośrodek siatkarski na 
terenie województwa zachodniopomorskiego. Zaproponował naszym działaczom, 
naszym trenerom, aby to właśnie w Pyrzycach, gdzie ten system tak dobrze 
funkcjonuje została utworzona szkoła mistrzostwa sportowego. Uważam, że jest to 
ogromne wyróżnienie i jednoczesne docenienie dotychczasowej pracy naszych 
trenerów, działaczy.  Otóż żeby mogła powstać ta szkoła mistrzostwa sportowego 
jest również potrzebna pozytywna opinia Rady Powiatu Pyrzyckiego, ponieważ 
organem prowadzącym, jeżeli chodzi o szkoły mistrzostwa sportowego jest właśnie 
Powiat. Pragnę też Państwa poinformować, że wczoraj na posiedzeniu Rady Powiatu 
Pyrzyckiego ta sprawa była rozpatrywana i Radni Powiatu podjęli jednogłośną 
pozytywną decyzję wyrażającą zgodę na utworzenie tej szkoły mistrzostwa 
sportowego, za co też serdecznie Radnym Powiatowym dziękuję, że dostrzegli ten 
problem i uważają, że ta szkołą powinna na terenie naszej Gminy funkcjonować. 
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Przedstawię Państwu teraz pokrótce zasady, jakie muszą zaistnieć, żeby ta szkoła 
w ogóle powstała i żeby mogła funkcjonować. Będzie to odrębna szkoła, bo ona nie 
może w tej chwili działać w ramach Publicznego Gimnazjum, musi to być odrębna 
jednostka, odrębna placówka powołana uchwałą Rady Miejskiej Pyrzycach jako 
organu założycielskiego i od samego początku ta szkoła będzie składała się z trzech 
ciągów klasowych, czyli będzie jedna klasa I, jedna klasa II, jedna klasa III. Nie 
będzie tak jak to się niektórym wydawało, że zacznie od jednej, czy tylko dwóch klas 
pierwszych, one systematycznie będą przechodziły do wyższych klas. Od razu 
powstaną trzy klasy, dlatego każda klasa wg naszych założeń powinna składać się 
z minimum 15 uczniów, ponieważ wówczas istnieje możliwość, że ta szkołą będzie 
się samo finansowała. My zakładamy, że każda klasa będzie liczyła ok. 20 – 22 
uczniów, bo będzie to racjonalne i wtedy przyniesie to wymierne efekty. Musi być 
powołany dyrektor tej szkoły, dlatego chcemy żeby jednym z zastępców dyrektora 
Publicznego Gimnazjum nie mnożyć etatów, żeby nie powiększać kosztów chcemy, 
żeby w zakresie swoich obowiązków i jednocześnie jeden z zastępców Publicznego 
Gimnazjum w Pyrzycach był właśnie dyrektor odpowiedzialny za tą szkołę 
mistrzostwa sportowego, żeby nie mnożyć etatów, żeby nie powiększać kosztów, to 
nie chcemy zostawić 3-ch dyrektorów Publicznego Gimnazjum i dodatkowo powołać 
jeszcze dyrektora szkoły mistrzostwa sportowego, chcemy w zakresie swoich 
obowiązków i jednocześnie p.o. dyrektora szkoły mistrzostwa sportowego był jeden 
z zastępców Publicznego Gimnazjum w Pyrzycach. Chcemy, żeby na początku ta 
szkoła w tych trzech ciągach klasowych liczyła ok. 68 uczniów, liczba godzin 
wychowania fizycznego w tygodniu, przypadająca na jedną klasę w tygodniu tj. 16 
godzin wychowania fizycznego, tj. dużo, a normalnie są  4 godziny. Jeżeli subwencja 
na ucznia w tej chwili w Publicznym Gimnazjum wynosi 4.717 zł, to subwencja na 
ucznia w szkole mistrzostwa sportowego jest podwójna, czyli wynosi ona 9.434 zł. 
Istnieją tutaj na pewno jeszcze pewne sprawy, które należy rozwiązać, które należy 
dokładnie przeanalizować. 
Drodzy Państwo ta subwencja będzie przyznawana dopiero od 1 stycznia 2013 r., na 
pewno za chwilę padnie z Państwa ust, albo ciśnie się pytanie, co od września do 
końca grudnia 2012 r.? Otóż będzie to pojedyncza subwencja, będzie to subwencja 
taka, jaka jest na ucznia Publicznego Gimnazjum i trzeba teraz sobie zdawać sprawę, 
że ta różnica między 16 godzin, a 4 godziny wynosi 12 godzin i na pokrycie tej 
różnicy 12 godzin trzeb znaleźć środki razy 3 ciągi klasowe. Poinformuję Państwa, że 
jeżeli ta subwencja na taką liczbę uczniów, w graniach tych 67 uczniów wynosi 
w Publicznym Gimnazjum 330.190 zł, to w szkole mistrzostwa sportowego będzie 
ona wynosiła 660.380 zł. Dodatkowo jeszcze od 1 stycznia Wicepremier Pawlak 
utworzył program, z którego tylko szkoły mistrzostwa sportowego mogą i uzyskają 
dofinansowanie roczne w kwocie 100.000 zł. Te 100.000 zł będzie przeznaczone na 
zakup sprzętu, na organizację obozów, czy udział w tych obozach, na wyjazdy na 
mecze, na obozy i z tego zakupionego sprzętu będzie mogła również korzystać 
pozostała młodzież Publicznego Gimnazjum. To nie będzie tylko sprzęt zamknięty 
dla uczniów szkoły mistrzostwa sportowego, ale proszę zauważyć, że 100.000 zł to 
jest dość spora kwota, jeżeli ona zostanie przeznaczona na zakup sprzętu 
sportowego, to szkoła też wzbogaci się o ten sprzęt i będą z niego mogli korzystać 
pozostali uczniowie. Ten sprzęt już zawsze pozostanie w tej szkole i tak jak 
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powiedziałem, jest on do dyspozycji praktycznie wszystkich. Chciałbym jeszcze 
powrócić do tej różnicy, która wyniknie 16 i 4 godzin tygodniowo otóż, jeżeli 
przełożymy to na kwoty, to od 1 września do końca grudnia br. ta różnica będzie 
wynosiła ok. 42.000 zł, jeżeli chodzi o płace i 3.200 zł, jeżeli chodzi o dodatek 
funkcyjny dla dyrektora, czyli będzie to kwota w granicach 45.000 zł. Będzie się 
nasuwało takie pytanie, że trzeba pokazać źródło finansowania tego wszystkiego, 
oczywiście, że tak. Drodzy Państwo, ponieważ przyjęliśmy, bo Państwo również 
przychylili się do moich kierunków działania, w których mówiłem, że na dzień 
dzisiejszy nie chcę likwidować żadnych szkół, ale nie może się to odbyć tak, że nie 
likwidujemy szkół i zostawiamy wszystko na tym samym poziomie, na jakim to do 
tej pory funkcjonuje. Musimy zrobić pewną reformę oświaty, na pewno nie będzie 
ona polegała na zamykaniu szkół, ale na poszukiwaniu pewnych oszczędności. 
Państwo dyrektorzy złożyli już arkusze organizacyjne poszczególnych szkół, 
jesteśmy po wstępnej ich analizie i m.in. jeżeli chodzi o Gimnazjum to te 45.000 zł 
bądź nawet więcej jesteśmy w stanie znaleźć w organizacji tej szkoły i to będzie 
źródło pokrycia tych dodatkowych środków, które należy w pierwszych 4-ch 
miesiącach przeznaczyć na funkcjonowanie tej szkoły. To będzie tylko przez te 
pierwsze 4 miesiące, natomiast ja uważam, że będziemy mieli pewien zysk ze 
zwiększonej subwencji oraz z tego programu Wicepremiera Pawlaka.  
Pamiętam też jak 5 lat temu powstawała szkoła muzyczna, pamiętam też, jakie były 
obawy poprzedniej Rady i jakie było na to zapatrywanie, a chciałbym tylko krótko 
powiedzieć, w którym miejscu jest dzisiaj pyrzycka szkoła muzyczna i niech to też 
dla Państwa będzie odpowiedzią na to, że jestem przekonany do tego, że szkoła 
mistrzostwa sportowego w Pyrzycach również może być w tym samym miejscu, co 
Pyrzycka Szkoła Muzyczna. 
 
Radny Damian Błażejewski – Myślę, ze wystąpienie Pana Burmistrza przekonało 
również moich kolegów z Komisji Budżetowej, którzy byli przeciwni powstaniu 
takiego tworu pod nazwą” Szkoła Mistrzostwa Sportowego w Pyrzycach. 
Przyjemnie się słuchało o kolegach z lat młodości, którzy osiągnęli coś w sporcie, 
reprezentowali Pyrzyce na arenach pierwszoligowych. Mój niepokój tylko wzbudzi 
ostatni fragment wypowiedzi Pana Dyrektora, zastanowiło mnie i bardzo 
zastanawia, w jaki sposób Pan Burmistrz chce znaleźć 45.000 zł już i tak 
w okrojonym budżecie gimnazjum pyrzyckiego? Ja myślę, że nie sztuką jest szukać 
w kieszeni biednego tylko trzeba poszukać gdzieś, gdzie są takie możliwości. 45.000 
zł to nie jest dużo, można powiedzieć, że dojdzie do redukcji załogi w Gimnazjum 
Publicznym, bo tak najprościej można znaleźć oszczędności. Osobiście jestem 
przekonany i bardzo się cieszę, że taka szkoła mistrzostwa sportowego powstaje, 
podnosimy na pewno atrakcyjność naszego gimnazjum tylko też jeszcze 
w wypowiedzi Pana Burmistrza zabrakło mi tego, w styczniu dojdzie do utworzenia 
nowej szkoły pn. Zespół Szkół, czyli tak jak Pan kierownik przedstawił nam na 
Komisji, czyli powstanie Zespół Szkół i w tym momencie się uspokajam, jeden 
dyrektor główny i dwóch wicedyrektorów. Prosiłbym o wyjaśnienie znalezienia tych 
oszczędności, tych 45.000 zł w budżecie i tak już biednego gimnazjum, bo to jest 
bardzo ciekawe. 
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Radna Bożena Tołoczko – Ja chciałabym moje koleżanki i moich kolegów namówić 
jednak do głosowania nad tym projektem uchwały. W skrócie sobie wynotowałam, 
za czym przemawia głosowanie za tym projektem.  
Po pierwsze: tak jak tu wiele rzeczy Pan Burmistrz powiedział już od kilkunastu lat 
jest ciągłość szkolenia w piłce siatkowej poczynając już od klasy drugiej szkoły 
podstawowej, poprzez dzieci, młodzików, kadetów, juniorów. 
Druga sprawa: bardzo fachowa kadra instruktorów i trenerów z piłki siatkowej 
i jeszcze dodatkowo zaangażowanych trenerów, którzy często wydają duże kwoty 
swoich pieniędzy na to, żeby pojechać z tymi dziećmi, jeżdżą swoimi samochodami 
itd. To jest druga bardzo ważna sprawa, bo gdyby nie było tych ludzi to niestety 
takich osiągnięć by nie było. 
Najważniejsza sprawa - uzdolniona młodzież i uzdolnione dzieci, które bardzo 
chętnie chodzą na te zajęcia, jest ich coraz więcej i bardzo pomocni i bardzo 
zaangażowani są również w to wszystko rodzice. Ta szansa, jaką dostaliśmy od 
Zachodniopomorskiego Związku Piłki Siatkowej to jest chyba szansa niepowtarzalna 
już więcej nie dostaniemy na pewno, jeżeli dzisiaj nie zagłosujemy za tym projektem 
to jestem przekonana, bo wiem, że wielu trenerów z miast takich jak Szczecin, 
Kołobrzeg „czają się” już na te pieniacze, ale jeżeli my tego nie weźmiemy to wezmą 
oni. Oprócz tego ogromne osiągnięcia, dzisiaj również wróciłam z zawodów piłki 
siatkowej, grały szkoły podstawowe półfinały wojewódzkie i SP nr 2 
zakwalifikowała się do finału wojewódzkiego, czyli jesteśmy w czwórce najlepszych 
szkół w województwie, jeżeli chodzi o szkoły podstawowe. Bardzo mocno chciałam, 
żeby wygrali, żeby był to jeden z argumentów, żebyście Państwo zagłosowali za tym 
projektem. Obiekty w Pyrzycach są (co prawda nie przy Gimnazjum), ale można 
korzystać z obiektów hali sportowej, która jest przydatna do prowadzenia tego typu 
zajęć. Drodzy koleżanki i koledzy trzeba spróbować, bo jak nie spróbujemy to nie 
będziemy wiedzieli, czy nam się to uda. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady – Joanna Dąbrowska – To nie jest tak, że ja jestem 
przeciwna szkole mistrzostwa sportowego, wręcz przeciwnie, sama grałam wiele lat 
w siatkówkę uważam, że jest to fantastyczna sprawa, fajnie byłoby, żeby powstała, 
ale moje obawy tak samo jak kolegi Damiana Błażejewskiego budzi źródło 
finansowania. Wiemy, co się dzieje w oświacie, wiemy jak strasznie jest ciężko 
pozyskać jakiekolwiek pieniądze, jak bardzo ciężko wyściubić jakiekolwiek grosze 
na to, żeby coś w tej szkole poprawić, ulepszyć, w każdej szkole, nie tylko 
w Gimnazjum, ale w szkołach podstawowych. Z jakimi problemami borykają się 
Panie Dyrektor i Pan Dyrektor i w dalszym ciągu wdaje mi się, że szukanie znowu 
teraz cięć w pustych już szkołach i szukanie takich pieniędzy, dla mnie jest trochę coś 
nie tak. Trzeba byłoby może pomyśleć o innej formie rozwiązania.  
 
Radny Krzysztof Dubicki – Panie Burmistrzu wiemy, jaka jest sytuacja na dzień 
dzisiejszy w oświacie, ja bym tylko chciał od Pana usłyszeć deklaracje na tej sali, bo 
dochodzą słuchy, że zamierza Pan jakby skrócić kadrę w szkołach, w oświacie, co ja 
mogę już tutaj powiedzieć, że tam nie ma już z czego ukrócić, sprzątają za dwie 
panie, które zarządzają za dwie. Musi Pan znaleźć te środki, ale nie kosztem innych 
jednostek oświatowych. 
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Przewodnicząca K. Rolnictwa i Ekologii – Małgorzata Piotrowska – Ja tylko 
dorzucę, mając świadomość, że jednostką nadzorował będzie Powiat i wiedząc, że 
zwiększy to ogromną atrakcyjność szkół, Gmina będzie zarządzać w związku z tym 
nasza szkoła Gimnazjum w Pyrzycach zwiększy jakby zakres na teren Powiatu, 
atrakcyjność szkoły mistrzostwa sportowego, a więc jakby szansa na to, że 
ściągniemy dzieci z całego Powiatu do takiej zaproponowanej jednostki, zwiększy to 
atrakcyjność w ogóle naszej oświaty na terenie Gminy, oprócz wspomnianej szkoły 
muzycznej, taka szkoła to jest in plus tylko i wyłącznie dla tego Gimnazjum, nad 
którym wielokrotnie procedowaliśmy, że dzieci nam uciekają, zmniejsza się 
liczebność klas, a więc oczywiste ja również jestem za tym i też apeluję o to, żebyśmy 
ja przyjęli. 
Tutaj kolega Damian mówi o 45.000 zł ja się zastanawiam, jak Pan Dyrektor poradzi 
sobie bez tych 300.000 zł, które uciekną, bo od 68 osób, które zarejestrujemy do 
szkoły mistrzostwa sportowego, to automatycznie schodzi subwencja z gimnazjum? 
Ja to tak zrozumiałam, że skoro rejestrujemy od 1 września szkołę mistrzostwa 
sportowego, więc 68 dzieci będzie uczniami szkoły mistrzostwa sportowego, więc 
automatycznie nie są uczniami szkoły masowej, czyli zdejmuje się subwencja 
z Gimnazjum? Moja obawa wynika z tego, że te 300.000 zł, bo nam jako Radnym 
będzie na pewno bardzo trudno je znaleźć, ale tak naprawdę skoro jest wola 
zarządzającego, wola burmistrza, więc życie pokaże i zweryfikuje jak ta szkoła 
będzie odbierana w środowisku, więc uważam że warto spróbować. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Tutaj zostały poruszone dwie kwestie, 
mianowicie Pan Radny Damian Błażejewski i Pani Radna Joanna Dąbrowska mają 
obawy, co do źródeł finansowania tej szkoły sportowej od września do końca 
bieżącego roku. Na pewno jest to temat na dłuższą dyskusję, na pewno jest to temat 
dotyczący oświaty, ale ja dzisiaj pierwszy raz może dosyć mocno zabiorę głos i może 
dosyć jednoznacznie powiem na temat pyrzyckiej oświaty. Może do tej pory nie 
występowałem z takim jednoznacznym stanowiskiem, ale muszę to powiedzieć, 
ponieważ musimy się przygotować do pewnych zmian w oświacie. Na pewno mój 
kierunek działania jest taki, żeby nie likwidować szkół, ale nie możemy sobie 
pozwolić na to, żeby nie likwidować szkół i zostawić to samo, co do tej pory w tych 
szkołach jest. Gmina Pyrzyce dostaje subwencji ok. 10.000.000 zł, dopłaca ze swojego 
budżetu ok. 9.500.000 zł na tę oświatę, jest to ogromnie dużo, dlatego na pewno 
będziemy szukali oszczędności w tej oświacie, która tak jak Pan słusznie zauważył, 
jest bardzo mizernie finansowana, mimo ogromnych dotacji z budżetu Gminy. Nie 
może być tak, żebyśmy mieli wszystko, gdybyśmy mieli środki w budżecie Gminy to 
na pewno byśmy tam nic nie szukali i nic nie zmieniali, ale nie mamy tych środków 
i tutaj również głosy niektórych Radnych idą w tym kierunku, że musimy tą oświatę 
zreformować i chyba wszyscy doskonale zdajemy sobie z tego sprawę, zresztą to jest 
też jedno z założeń, że pyrzycka oświata i nie tylko pyrzycka, musi zostać 
zreformowana. Musimy jeszcze poszukać zmian w tej oświacie, ja tu nie będę 
oszczędności, bo tam nie ma z czego oszczędzać, ale musimy poszukać pewnych 
ulepszeń, pewnych zmian, pewnej restrukturyzacji pyrzyckiej oświaty, żeby ona 
inaczej funkcjonowała i ja nie chcę w tej chwili mówić o szczegółach, bo ja już 
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znalazłem pewne zmiany w pyrzyckiej oświacie, ponieważ jestem po wstępnej 
analizie arkuszy organizacyjnych, które zostały do nas, jako do organu złożone. 
Będziemy teraz spotykali się z dyrektorami poszczególnych szkół, będziemy o tym 
rozmawiali, będziemy dyskutowali, oczywiście muszę wysłuchać wszystko, co 
dyrektorzy szkół mają do powiedzenia, bo ja też nie chcę podejmować decyzji z za 
biurka, że jednym cięciem zlikwiduję np. kilka etatów w szkołach. To nie na tym 
polega, jeżeli dyrektorzy mnie przekonają, że te etaty są potrzebne to na pewno 
uznam ich argumenty. Natomiast, jeżeli mnie nie przekonają to będę nie ugięty 
i będę w jakiś sposób próbował szukać tych tzw. oszczędności. Drodzy Państwo chcę 
powiedzieć jeszcze jedno ja nie chciałbym, żeby w środowisku nauczycielskim, 
oświatowym powstała opinia, że szkoła mistrzostwa sportowego powstaje kosztem 
szkół, czy nauczycieli. Tak na pewno nie będzie, na pewno to nie będzie kosztem 
pozostałych nauczycieli. Ja uważam, że w momencie, kiedy otrzymamy tą subwencje 
od 1 stycznia to pozostali nauczyciele i pozostali uczniowie skorzystają 
w Gimnazjum z tej subwencji, bo tak jak wspomniałem, chociażby zakup sprzętu, 
ilość godzin to będzie powodowało, że dostęp do tego sprzętu będą mieli pozostali 
uczniowie. 
Jeszcze do wątpliwości Pani Radnej Piotrowskiej – Pani Radna to nie jest tak, że 
powstają dwie odrębne szkoły, tak by było gdyby ta szkoła mistrzostwa sportowego 
była wyprowadzona z tego budynku gimnazjum to wtedy faktycznie byśmy 
zabierali te 330.000 zł na tych 68 uczniów i byśmy z tymi pieniędzmi przeszli do 
innego budynku, oni zostają w tym budynku a koszty tego gimnazjum, jeżeli chodzi 
o oświetlenie, ogrzewanie, utrzymanie one się praktycznie nie zmieniają. Ja uważam, 
że w ten sposób może nie zyskamy dużo, ale pomniejszymy koszty funkcjonowania 
Gimnazjum o te ok. 330.000 zł i o tę kwotę wyższej subwencji. To Gimnazjum jako 
szkoła zyska na tym właśnie te 330.000 zł podwójnej subwencji. 
 
Wiceprzewodniczący Rady – Marian Osękowski – Cały czas się przysłuchiwałem 
tej dyskusji, fajnie, że powstaje szkoła z klasami o profilu sportowym, godzin w-f 
będzie więcej, niemniej jednak mnie to martwi, że takie klasy będą miały ok. 22 osób, 
czyli praktycznie do nauczania wszystkiego oprócz w-f będzie fajnie języki, polski, 
matematyka itd. natomiast szukania oszczędności w oświacie już nie będzie. Czyli to 
się będzie odbywało kosztem, wezwie Pan dyrektorów i powie, że ma Pan 4 klasy 
pierwsze, proszę, żeby były 3 i powstaną redukcje klas. Zostaną klasy łączone 
i wtedy będą jakieś oszczędności, ta klasa będzie miała dwadzieścia parę osób, czyli 
nauczanie będzie komfortowe oprócz w-f i innych przedmiotów, natomiast 
w pozostałych klasach gdzie będzie 30 – 32 osoby to już będzie gorzej. Ja się tylko 
tego obawiam, żeby te oszczędności nie odbyły się tym, że poszczególne klasy 
zostaną połączone i likwidacja klas, żeby zmniejszyć ilość klas, a tym samym godzin 
i godzin dla nauczycieli innych przedmiotów. Oczywiście nauczyciele w-f będą mieli 
godzin więcej, nie ma co ukrywać, że Powiat i Gmina w-fem stoi, począwszy od 
władz w Popwiecie iw Gminie, którzy są w-fistami, czyli temperament ludzi jakiś 
jest, natomiast trzeba patrzeć jeszcze na inne zawody, obawiam się tego, bo tutaj 
akurat współpraca akurat na tej niwie idzie, bo dyrektorzy wydziałów i inni, 
chociażby wśród kolegów i koleżanek Radnych ile jest w-fistów, czyli krótko mówiąc 
„Powiat fikołkami stoi”. 
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Wiceprzewodnicząca Rady – Joanna Dąbrowska – 16 godzin wychowania 
fizycznego tygodniowo jedna klasa razy 3, tj. bardzo dużo godzi, jak to się ma do 
Gimnazjum? Tam też jest w-f i tam jest bardzo dużo klas i teraz tak, tutaj wchodzą na 
salę dzieci ze szkoły mistrzostwa sportowego trzaskają swoje godziny, bardzo dużo 
dziennie, a gdzie jest czas i miejsce na dzieci z Gimnazjum Publicznego? To też 
chciałabym wiedzieć. 
 
Wiceprzewodniczący Rady – Marian Osękowski – Fajnie, jest klasa sportowa, 
finanse i inne, o których mówimy. Ja dużo lat zajmowałem się sportem, nie 
uprawiałem czynnie, natomiast społecznie działałem na tej niwie, ileś lat 
pracowałem i widziałem ze swojego biura przez okno, jak się odbywa w-f. W-f 
odbywał się w ten sposób, że szedł nauczyciel, a za nim kilka osób dziewcząt, czy 
chłopców i spacerowali po w-fie. Zmierzam do czego, że w-f i uprawianie masowego 
sportu to nie jest tylko to, że się uprawia, młodzież potrzebuje jeszcze tzw. zaplecze, 
żeby miała możliwość wykąpania się, żeby była ciepła woda, szatnie, przebieralnie, 
to nie tylko, dziewczyna, czy chłopak, który ma ileś lat, jak ma na pierwszej godzinie 
w-f, ja to mówię z punktu widzenia praktycznego, odbędzie w-f i on na inną lekcję 
nie pójdzie, albo nie chce iść na w-f, bo pierwsze godziny w-f są i nie ma warunków, 
nie ma prysznicy, żeby ta młodzież godnie się wykąpała i mogła higienicznie pójść 
na następne lekcje.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Ja nie chciałem w swoim przydługim 
wystąpieniu poruszać wszystkich spraw, bo to już teraz przechodzimy do takich 
spraw trochę szczegółowych, oczywiście, że pewne problemy będą i to jest nie 
uniknione, bo wiemy, jaka jest dusza sportowca, ona jest niepokorna, ale 
jednocześnie sportowiec ma charakter, ale ja tutaj nie boje się o zachowanie naszej 
młodzieży, bo tak jak Pani Radna Tołoczko powiedziała, naprawdę są doskonali 
fachowcy i ja jestem w 100% przekonany, że oni zapanują nad tym i oni będą 
wiedzieli jak poprowadzić zajęcia, jak przedstawić cały dzień funkcjonowania 
takiego sportowca, bo on nie będzie zwykłym uczniem gimnazjum, on będzie miał 
zwiększoną ilość godzin i będzie chciał je zrealizować. 
Do tego, co powiedział Pan Wiceprzewodniczący nie odniosę się, bo nie chcę, gdyż 
uważam, że jest to niepotrzebne. 
Jeżeli chodzi jeszcze o zaplecze sportowe – Drodzy Państwo, my sobie zdajemy 
z tego sprawę i tam są pewne wymogi też przy funkcjonowaniu szkoły mistrzostwa 
sportowego, że tam młodzież będzie musiała korzystać z sali OSiR-u, to jest nie 
uniknione. Ja nie chcę mówić o higienie, bo to też zrzucam na karb wychowawców, 
trenerów, nauczycieli, którzy będą to prowadzili, zresztą młodzież się kąpie, często 
widzę po zajęciach, może nie wszystka, ale się kąpią, a tu to będzie szczególnie 
konieczne, żeby ta młodzież jakąś formę higieny przyjęła. Ja jeszcze jedno dodam 
w Pyrzycach jest jeszcze przychodnia sportowo – lekarska, to też będzie dodatek do 
całego systemu tej szkoły mistrzostwa sportowego, w Pyrzycach przy OSiR-ze 
funkcjonuje masażysta, który też będzie świadczył swoje usługi na rzecz uczniów 
szkoły mistrzostwa sportowego. Takie warunki, jakie my mamy w tej chwili 
w Pyrzycach do funkcjonowania szkoły mistrzostwa sportowego chyba nie ma nikt, 
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nawet chyba Szczecin nie ma tak dobrze poukładanych i warunków, a przede 
wszystkim ludzi, bo ja wymieniłem cały sztab ludzi we wszystkich dziedzinach, od 
zawodników, sędziów, trenerów, fizykoterapeuty, masażysty, przychodni sportowo 
– lekarskiej, tego prawie nikt nie ma w tak małym miejscu i w jednym czasie.  
 
Radny Damian Błażejewski – Nie do końca Pan Burmistrz mnie przekonał, że to się 
nie odbędzie kosztem innych uczniów, nauczycieli, bo te oszczędności to tylko 
wśród załogi myślę i to będzie potem pokutowało, że powołaliśmy szkołę 
mistrzostwa sportowego zwalniając tylu i tylu nauczycieli, czy tylu i tylu 
pracowników obsługi. Myślę, że była też nuta wypowiedzi Pana Burmistrza, że 
jednak będzie rozważał, żeby tak to nie było, że kosztem zwolnień ludzi, krzywdy 
ludzkiej będziemy tworzyli nowy twór. Może Pan Burmistrz nie odniósł się do 
wypowiedzi Pana Wiceprzewodniczącego, ale słowa Pana Wiceprzewodniczącego 
bardzo mnie zabolały, bo Pan Wiceprzewodniczący był kierownikiem warsztatów 
szkoły, którą ja kończyłem i proszę mi wierzyć, ja tam ćwiczyłem na w-fie, nie 
chodziłem jak „kaczka za kaczorem, czy za matką prowadzącą” za swoim w-fistą, 
tylko dostawałem wycisk. Myślę, że my tutaj boimy się 16 godzin w-fu i to trzeba też 
powiedzieć, że w szkole mistrzostwa sportowego często gęsto ta młodzież, która gra 
w siatkę popołudniami trenuje, te treningi to też będą te godziny w-fu, więc nie 
martwmy się na zapas, że coś się nie poukłada, że coś będzie źle. Kiedyś oglądałem 
taki serial „Wojna domowa” i tam był taki nauczyciel jazdy na nartach, który mówił: 
„jak się nie wywrócisz, to się nie nauczysz”, spróbujmy, wywrócimy się to 
zlikwidujemy, wrócimy do Gimnazjum masowego i wtedy powiemy, że to jest nasza 
porażka, ale my w tej chwili mówimy o tym, że coś będzie źle, nie tak. Ja często 
jestem przeciwnikiem Pana Burmistrza na tej sali, ale w tym momencie mówię 
spróbujmy, zagłosujmy, zróbmy coś, podnieśmy atrakcyjność naszego szkolnictwa, 
spróbujemy, zobaczymy. Tylko tyle mogę powiedzieć, także nie wiem, czy „cały 
Powiat, cała Gmina stoi fikołkami”, ja uważam, że ludzie, którzy mają do czynienia 
ze sportem to są ludzie o twardym harcie ducha, bo ja powiem szczerz, że za tak 
marne pieniądze nie chciałoby mi się popołudniami przekonywać tą młodzież do 
ćwiczenia. Tym bardziej ja jestem innym pokoleniem, za nas to była jedyna 
rozrywka, albo gra w piłkę, gra w siatkówkę, pójście na trening, w tej chwili ta 
młodzież ma takie możliwości i przez to, że są tacy ludzie, którzy trenują, prowadzą 
zajęcia pozalekcyjne, to ta młodzież nie ćpa, nie pije, nie wystaje, nie łobuzuje, my się 
tego boimy, także mówię przestańmy dyskutować, zagłosujmy, spróbujmy i jeżeli 
będzie sukces, to jak to mówią „sukces ma wielu ojców” każdy będzie się do tego 
poczuwał, że coś zrobił, zaryzykowaliśmy z kinem, mamy i jest dobrze, także mówię 
zagłosujmy. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Konkludując można powiedzieć tak, że 
jak będzie sukces to będzie nasz, a jak będzie porażka to będzie burmistrza, tak 
chciał Radny powiedzieć.  
 
Radna Danuta Cząstka – Ja po wysłuchaniu tych wypowiedzi uważam, że to, co 
powiedział Radny Damian w końcowej wypowiedzi i to, co powiedziała koleżanka 
Tołoczko, mamy tych ludzi dobrych, mądrych, młodzież też, spróbujmy, jak się 
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spróbuje to będzie się wiedziało, czy jest źle, czy jest dobrze, a może wyjdzie dobrze 
i uważam, że tego tematu już nie powinniśmy ciągnąć dalej. 
 
Nie zgłoszono więcej głosów w dyskusji. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem 
Pyrzyckim na prowadzenie szkoły mistrzostwa sportowego (Druk Nr 306/12) 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 12; za -12, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr XXIII/246/12 stanowi załącznik Nr 35 do protokołu 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Ogłosił Przerwę:  

Przerwa od godz. 15:45 do godz. 15:58; 
Po przerwie: 

Stan Radnych na sali-8(wyszli Radni: Małgorzata Piotrowska, Marian Osękowski, Krzysztof 
Dubicki, Mariusz Majak, Dariusz Jagiełło, Mirosław Budynek) 

 
Do punktu 13 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały o ustaleniu strefy 
płatnego parkowania (Druk Nr 308/12). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 36 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 37 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik 

Nr 38 do protokołu. 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 39 do protokołu. 

 
Przewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Odczytał opinię Komisji Budżetu. 
Komisja Budżetu opiniuje projekt uchwały pozytywnie i wnioskuje  
o zmianę zapisu w § 1 ust. 2 i przyjęcie go w brzmieniu: „ Opłaty obowiązują  
w dni robocze od poniedziałku do piątku w godzinach od 9:00 do 17:00”. Zanim 
ogłoszę dyskusję poproszę Pana Burmistrza o wprowadzenie, czym się pan 
Burmistrz kieruje, że chce zmienić godziny żeby były od 7:00 do 15:00, a nie jak do tej 
pory od 8:00 do 16:00 czy też jak Komisja Budżetu proponuje od 9:00 do 17:00, bo jak 
państwo wiecie w różnych miejscowościach jest ta strefa płatna od godziny 9:00 do 
17:00. 
 
Kierownik wydz. IKiOŚ Grzegorz Grzejszczak - Jakie są przesłanki ku temu, żeby 
zmienić godziny obowiązywania strefy płatnego parkowania? Po prawie miesiącu 
doświadczenia ze strefą należy stwierdzić, że po godzinie 15:00 znacząco zmniejsza 
się ruch w obrębie Placu Ratuszowego. Parkingi w obrębie Placu Ratuszowego są 
wykorzystywane głównie przez interesantów chcących załatwić swoje sprawy 
w Urzędzie Skarbowym bądź Urzędzie Miejskim lub w bankach czy sklepach 
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w obrębie Placu Ratuszowego. Miejmy na uwadze to, po co była powoływana ta 
strefa, bo była powoływana po to, żeby zwiększyć dostępność tych parkingów dla 
interesantów, a nie po to, żeby ewentualnie jeszcze zarabiać poza czasem pracy 
urzędu. Drugim argumentem jest bezpieczeństwo osób, które sprzedają bilety 
parkingowe, są to panie, które pracują w punkcie informacyjnym, one się zmieniają 
godzinami. Jedna zaczyna pracę od godziny 7:00 do 15:00, druga od 8:00 do 16:00 
i niestety od godziny 15:00 do 16:00 zostaje tylko jedna pani, gmach urzędu 
pustoszeje w tym czasie, zostają tylko panie sprzątaczki i ta pani w zasadzie jest 
narażona na atak. Nieraz tych pieniędzy jest naprawdę niedużo w ciągu tej godziny, 
ale jednak zagrożenie jest. Problemem jest także przechowywanie tych pieniędzy, bo 
trzeba odpowiednio zabezpieczyć tą kasetkę. Ponadto na Komisji Budżetu została 
zaproponowana zmiana godzin od godziny 9:00 do 17:00. To jest problem  
z tego względu, że bilety parkingowe, których zakupiliśmy dość znaczną ilość na 
kilka tysięcy złotych one na swoich drukach mają tylko godzinę od 7:00 do 16:00, nie 
ma tam godziny 17:00 w związku z tym wymiana byłaby bardzo kosztowna dla 
urzędu i to w zasadzie wszystkie argumenty, które świadczą o konieczności zmiany 
tych godzin. 
 

Przybyła Radna Małgorzata Piotrowska – godz. 16:02; 
Stan Radnych na sali – 9; 

 
Radny Jerzy Wroński - Panie Burmistrzu, czy nie można byłoby usprawnić tej 
sprzedaży biletów parkingowych? Mam na myśli ludzi z Urzędu Pracy, czy można 
zgodnie z literą prawa, żeby któryś z panów mógł sprzedawać te bilety, ponieważ 
jest to trochę utrudnieniem dla tych, którzy parkują na naszym parkingu, bo muszą 
iść wykupić ten bilet, wrócić, to jest tak troszkę niesprawnie, czy można byłoby to 
usprawnić?  

Przybył Radny Marian Osękowski – godz. 16:05; 
Stan Radnych na sali – 10; 

 
Radna Joanna Kołatkiewicz - Uważam, że najlepiej byłoby postawić parkomat, 
wtedy nie byłoby problemu. 
 
Kierownik wydz. IKiOŚ Grzegorz Grzejszczak - Jeśli chodzi o parkomat to 
oczywiście ułatwiłby sprzedaż biletów, ale przy tak małej strefie zakup parkomatu 
jest zupełnie nie ekonomiczny, bo kosztowałby około 25.000 złotych. To jest 
wydatek, na który nas w tej chwili nie stać. Natomiast zatrudnienie osoby z Urzędu 
Pracy, czy w ogóle zatrudnienie osoby, która sprzedawałaby bilety i jednocześnie 
kontrolowałaby w tej strefie osoby, które parkują to jest możliwe, ale również wiąże 
się z wydatkami, bo należałoby zmienić oznakowanie strefy, a to wiązałoby się ze 
zmianą organizacji ruchu w obrębie strefy, natomiast tam są tabliczki, na których jest 
konkretnie wskazany punkt gdzie bilety są sprzedawane. Ponadto w uchwale jest 
konkretny zapis, który mówi jak to jest zorganizowane i jak to ma być sprzedawane.  
 
Skarbnik Gminy Danuta Bartków - W uzupełnieniu do odpowiedzi pana 
kierownika, na pytanie pana radnego Wrońskiego. Otóż powołanie inkasentów 
musiałoby się odbyć poprzez ścisłe wskazanie instytucji, która by pobierała. Czy to 
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będzie sklep, czy kiosk czy ktoś inny i związany byłby z określeniem nazwy  
i oczywiście z zapłatą, ponieważ są to druki ścisłego zarachowania, więc 
musielibyśmy za to inkasentom płacić. Po drugie, wiemy, że ta strefa płatnego 
parkowania nie jest obszarem ogromnym. Państwo pytaliście się mnie na Komisji 
Budżetu ile do dnia komisji zebraliśmy pieniążków. To nie są duże ogromne 
pieniądze, ale tak jak mówiłam, do 20 kwietnia była to kwota bodajże 2.000 złotych 
przy sprzedaży ponad 1000 blankietów, więc zainteresowanie jest, ale kwestia 
wprowadzenia z nazwy inkasenta i oczywiście zapłata za to, więc nie wchodzi to 
w rachubę.  
 
Radny Damian Błażejewski - Chciałabym dopytać panią skarbnik. No dobrze, 
mamy określonych inkasentów, którzy zbierają opłatę targową. Jest wskazana Straż 
Międzygminna czy jeżeli podjęlibyśmy uchwałę, bo rozumiem, że  
w drodze uchwały jest powołany inkasent, jeżeli byłby to pracownik Urzędu Miasta 
i Gminy zostałby inkasentem, jego zadaniem byłoby pospacerowanie ewentualnie 
jak ktoś podjeżdża podejść, sprzedać na zasadzie z ręki do ręki. To nie jest jakiś tam 
dodatkowy koszt pracownik, który jest oddelegowany do takiej funkcji. Czy w takim 
układzie musielibyśmy wskazać z imienia i nazwiska. Straż Międzygminna nie ma 
dodatkowego wynagrodzenia za to, że zbiera opłatę targową, zgadza się? 
 
Skarbnik Gminy Danuta Bartków - Zgadza się, ale też mamy informację, że Straż 
nie może zbierać, jesteśmy tutaj w przed dzień zmian, bo wiemy, że Najwyższa Izba 
Kontroli zarzuca zbieranie mandatów przez Straże Międzygminne, Gminne, 
Miejskie, nie jest to zadanie Straży Międzygminnej, więc będziemy na pewno tą 
uchwałę zmieniać też. 
 
Radny Damian Błażejewski - Ile zostało nam jeszcze tych biletów do  
wykorzystania?  
 
Skarbnik Gminy Danuta Bartków - Dużo. 
 
Radny Damian Błażejewski - To może zmieńmy te godziny, albo podejmijmy 
intencyjną uchwałę żebyśmy wygasili tą strefę parkowania, bo ja rozumiem, jest 
w tej chwili luksus, wjeżdżamy jest pusto, pięknie, ale jeżeli jest to taki problem. 
Rozumiem, jeżeli podjedzie człowiek sprawny, młody no to przebiegnie się do 
punktu informacyjnego, kupi zanim strażnik go złapie i będzie musiał udowadniać, 
że dopiero przyjechał. To może z czasem wygasić to jeżeli jest to nietrafiony pomysł 
i jest to uciążliwe. Czytając fora internetowe jedni wylewają pomyje, drudzy się 
cieszą, że mogą przyjechać i zaparkować, ja to rozumiem. Jest to pewna wygoda, bo 
jak petent czy klient przyjeżdża do urzędu w tej chwili nie musi jeździć jak oszalały 
w koło urzędu i szukać miejsca parkingowego tylko staje i płaci te 1,50 złotych, idzie 
i załatwia tą sprawę. Rzeczywiście, może trzeba byłoby pomyśleć troszkę 
technicznie, pan radny Miłosz, którego tutaj nie ma, on rzucił taką propozycję żeby 
sprzedawać te bilety w punkcie informacyjnym, myśmy to tak „klepnęli” bez 
zastanowienia. Pan Jerzy podsunął dobry pomysł, są ludzie na pracach 
interwencyjnych. Rozumiem, nie chcemy postawić parkomatu, bo to kosztuje 25.000 
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złotych, nie chcemy zatrudniać pracownika, bo to dodatkowe koszty, to Pan Jerzy 
ma rację. Ja jestem póki co jeszcze młodym, zdrowym człowiekiem to mam czas, ale 
przyjeżdża osoba niepełnosprawna i jest pech, że miejsce dla niepełnosprawnych jest 
zajęte, z mocy ustawy jest ta osoba zwolniona z opłaty, ale jak jej nie ma i musi iść 
coś załatwić to musi wysiąść i mimo, że włoży tabliczkę to strażnik może przychylić 
się do tego, że on nie musi płacić, a jak będzie chciał wyegzekwować prawo to 
powie, że nie stoi na miejscu dla niepełnosprawnych i kwadratura koła. Myślę, że to 
dobry pomysł od 7:00 do 15:00 byłem przeciwny temu od 9:00 do 17:00, bo zacząłem 
już sobie żartować, że lepiej zróbmy do 18:00 ludzie do kościoła przyjeżdżają to 
jeszcze za pół godziny nam zapłacą i jeszcze zwiększyć tą strefę o święta, niedziele 
i soboty, bo w soboty parking jest obłożony. Nie róbmy pod górę, nie patrzmy, że 
strefa w Stargardzie czy w Szczecinie jest od 7:00 do 18:00, tam stoją parkomaty. No 
niestety, mają tą przewagę nad nami, przychylmy się myślę do tej propozycji  
i ułatwmy pracę pracownikom urzędu od 7:00 do 15:00 i nie dzielmy „włosa na 
czworo”, bo jeżeli inaczej technicznie nie można tego rozwiązać, to albo utrzymajmy 
to tak jak jest i zmieńmy tylko te godziny parkowania, to będzie czysto techniczna 
sprawa, zmienią państwo godziny na znakach i będzie wszystko dobrze.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Ryszard Grzesiak - Moim zdaniem zatrudnianie 
osoby kosztowałoby na dziś prawie 2.000 złotych plus koszty zakładu, 1.500 złotych 
musi mieć wynagrodzenie brutto, a zarobimy 2,500 złotych to odstąpmy w ogóle od 
tego tematu i nie udawajmy, że mamy z tego coś pozytywnego. Ja też jestem zdania 
takiego, żeby poprzeć to od 7:00 do 15:00 i tak będę głosował.  
 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Ekologii Małgorzata Piotrowska - 
Podpowiem tym użytkownikom parkingu, bo wpadłam na to dzisiaj, że można sobie 
kupić więcej biletów idąc do kasy skoro się wie, że to straszny problem  
i kłopot, więc kupuje się wtedy dwa i ma się w samochodzie w kieszonce na potem 
i tak jak ja dziś z moim kolegą sołtysem Bogdanem przeanalizowaliśmy, że trzeba 
sobie kupić blankiet i wozić w kieszonce samochodu, jest to rozwiązanie. Trzeba 
zaapelować do pana Burmistrza żebyśmy zbierali te pieniążki i może rzeczywiście 
kiedyś w jakimś przetargu trafi nam się parkomat w miarę dobrej cenie i postawimy 
rzeczywiście parkomat, ale na razie zbierajmy. Na razie parking jest 50 metrów od 
urzędu, więc myślę że to nie jest jakaś straszna odległość i dla zdrowia kierowcy, bo 
sama się poprawiam w ostatnim czasie, więc jeżdżenie niekoniecznie pomaga, 
a druga rzecz, tak jak w innych miastach kara nie obowiązuje już od momentu 
wykupu biletu, więc jak będzie ten człowiek spokojnie wracał i będzie miał już 
zaznaczoną 3 minuty wcześniej godzinę, więc i tak od tego momentu nawet jeżeli jest 
już na szybie kara go nie obowiązuje, ponieważ czas biletu parkingowego liczy się 
od momentu wykupu z parkomatu, bądź z okienka kasowego, tak że apeluję za tym, 
że od 7:00 do 15:00, zwiększymy tylko godzinę pracy tylko w jednym dniu, 
w poniedziałek od godziny 7:00, a tak zwiększaliśmy godziny pracy informacji we 
wtorek, środę, czwartek i piątek do godziny 16:00, a tak tylko przedłużamy czas 
pracy urzędników o jedną godzinę, bo w poniedziałki pracują od 8:00 czyli apeluję 
też za przegłosowaniem.  
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Przewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Czyli w poniedziałek od 7:00 do 8:00 nie 
będzie możliwości kupienia biletu tak rozumiem, czy będzie? 
 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Ekologii Małgorzata Piotrowska - No właśnie 
zwiększamy tylko w poniedziałek godziny pracy. 
 
Nie zgłoszono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Podał pod głosowanie wniosek Komisji 
Budżetu o zmianę zapisu w § 1 ust. 2 i przyjęcie go w brzmieniu: „ Opłaty 
obowiązują w dni robocze od poniedziałku do piątku w godzinach od 9:00 do 17:00”. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 10; za -0, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Wniosek nie uzyskał akceptacji Rady.  
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy na 2012 rok (Druk Nr 
302/12). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 10; za -10, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr XXIII/247/12 stanowi załącznik Nr 40 do protokołu 
 

Do punktu 14 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy 
na rok 2012 (Druk Nr 302/12).  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 41 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 42 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik 

Nr 43 do protokołu. 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 44 do protokołu. 

 
Nie zgłoszono głosów w dyskusji. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy na rok 2012 (Druk Nr 
302/12). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 10; za -10, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr XXIII/248/12 stanowi załącznik Nr 40 do protokołu 
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Do punktu 15 porządku. 
 Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Ryszarda 
Szczęsnego (Druk Nr 309/12). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 46 do protokołu.  
 
Radny Damian Błażejewski - Jest to projekt uchwały wypracowany przez Komisję 
Rewizyjną. Nie mogłem uczestniczyć w tym posiedzeniu, ale niestety zostałem 
oddelegowany przez koleżanki do wprowadzenia. Uzasadnienie tej uchwały jest 
bardzo długie, myślę że darujemy sobie czytanie. Po przedstawieniu tej uchwały po 
przedstawieniu meritum krótko streszczę o co chodzi. To jest uchwała Rady 
Miejskiej w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Ryszarda Szczęsnego. Na podstawie 
artykułów, których szereg jest wymieniony, związanych z uzasadnieniem tej skargi, 
w § 1 „uznać skargę Pana Ryszarda Szczęsnego za zasadną” w § 2 – „zobowiązać 
komendanta Straży Międzygminnej w Pyrzycach do przeprowadzenia czynności 
w sprawie o wykroczenie dotyczące przekroczenia prędkości popełnionego w dniu 
29 czerwca 2011 roku w Pyrzycach przy ulicy Lipiańskiej przez kierującego 
samochodem marki Honda o numerze rejestracyjnym DBE 24HT. Uchwała wchodzi 
z dniem podjęcia. Tak jak mówiłem, uzasadnienie jest dość obszerne, napisane przez 
pana Przewodniczącego, chodzi tutaj o wykonanie zdjęcia przez Straż 
Międzygminną aparatem do mierzenia prędkości na ulicy Lipiańskiej. Pan Szczęsny 
odwołał się od nałożonej kary przez Straż Międzygminną w formie mandatu. Pan 
Komendant rozpatrzył to odwołanie pana skarżącego udzielając pouczenia. 
Pouczenie też jest formą kary, ale nie ma żadnych skutków finansowych poza można 
powiedzieć „pogrożeniem palcem”. Jednak pan Szczęsny znowu się odwołał żądając 
od Straży Międzygminnej przedstawienia zdjęcia gdzie będzie widoczny kierujący, 
nie powiedziałem na początku, że zostało zrobione zdjęcie tyłu samochodu 
oddalającego się. Taką formę dopuszcza nasze ustawodawstwo, że można pomiar 
prędkości dokonywać zarówno z przodu jak i z tyłu samochodu. Jest to też na pewno 
taki pewien precedens zarzucając i domagając się od Straży Międzygminnej do 
wskazania prowadzącego, kiedy aparat był ustawiony na samochody oddalające się 
od miejsca zdarzenia, więc na pewno jest to niewykonalne tym bardziej, że nasza 
gmina nie dysponuje drugim aparatem, który jednocześnie fotografowałby przód 
i tył auta. Komisja niewątpliwie po wnikliwej analizie, nie myślę że było inaczej 
uznała skargę za zasadną, a jeżeli za zasadną to po prostu wskazując, że nasza Straż 
Międzygminna nie dokonała wszystkich proceduralnych czynności, że nie wskazała, 
że pan, który został pouczony może się odwołać. W uzasadnieniu pan 
przewodniczący również napisał, że takie odwołanie nie przysługuje, to jeżeli nie 
przysługuje to wydaje mi się, że nie ma takiego pouczenia. Teraz w tej chwili 
troszeczkę wybiegam w przód, snuję swoją myśl, że jakbym był na tej komisji to na 
pewno osobiście inaczej bym głosował, byłbym przeciwny uznania tej skargi, dlatego 
że zrobimy my jako radni precedens, że wytrącimy możliwość karania 
i egzekwowania, więc wszyscy będą jeździć tak jak będą chcieli, nie będą stosować 
się do ograniczeń. Uważam, że jeżeli zostały złamane przepisy o ruchu drogowym, 
było wykroczenie, pan powinien tą formę po prostu uszanować i przyjąć. Osobiście 
będę głosował przeciw uznaniu skargi za zasadną, mimo że też nie lubię być 
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fotografowany, no ale jeżeli dochodzi do łamania prawa, to trzeba wiedzieć, że ręka 
sprawiedliwości jest długa i należy się poddać tej karze, albo jeździć zgodnie 
z przepisami. Jeżeli przedstawiony projekt szanowne koleżanki, które są obecne na 
Sali uznały, że należy uznać za zasadną, więc wnoszę tą uchwałę i proszę 
o przegłosowanie jej. Jeżeli Rada uzna tą uchwałę za zasadną, to po prostu będziemy 
musieli zobowiązać pana komendanta, żeby zaprzestał wystawiania fotoradaru, bo 
to jest bez sensu. Takich papirologii będziemy mieli coraz więcej, to jest tak samo jak 
z anonimami. Przychodzą anonimy i jeżeli my zaczniemy się tym zajmować, to 
zasypie nas lawina. Nie lubię być karany, wiem, że większość kierowców uważa, że 
Straż Międzygminna to powinna sprawdzać porządki, wystawiać mandaty za 
brudną posesję, ale myślę że skoro jako Rada Miejska podjęliśmy uchwałę wrzucając 
do budżetu Straży Miejskiej odpowiednią sumę za pozyskanie z tych mandatów, 
więc musimy też ich wspomóc w tym działaniu, żeby po prostu nie było 
paradoksów, bo dla mnie to jest paradoks. Jeżeli jestem sfotografowany, powołuje się 
Straż Międzygminna na pewne artykuły, paragrafy, że właściciel jest zobowiązany 
udostępnić dane kierującego, w tym momencie uważam, że ta skarga według mnie 
jest niezasadna. Tylko tyle, że nie mogłem być z racji pełnionych obowiązków 
służbowych. Ja osobiście będę głosował, mimo że wprowadzałem, jest uchwała 
uznać skargę za zasadną, ja będę głosował przeciwko.  
 
Przewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak – Chciałbym, żeby wypowiedział się ktoś 
z członków komisji, dlaczego uznano, że skarga jest zasadna.  
 
Radna Bożena Tołoczko - Może nie będę potrafiła tak szczegółowo wyjaśnić, ale 
chciałabym uspokoić wszystkich państwa, że to nie będzie tak, że będziemy musieli 
likwidować aparaty do pomiaru prędkości. Ja przeczytam jedno zdanie, które jest 
taką wskazówką dla Strażników Międzygminnych, że „wskazując uchybienie 
Komendanta Straży Międzygminnej zobowiązać go należy do rzetelnego 
prowadzenia czynności wyjaśniających w podobnych sprawach lub przekazywanie 
takich spraw organom policji, więc myślę że na tym trzeba sprawę zakończyć, a nie 
straszyć, że będziemy musieli likwidować aparaty panie Damianie.  
 
Przewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Powiem szczerze, że teraz mam pewną 
wątpliwość, czy jest ktoś w stanie mi wyjaśnić, jeżeli my uznamy skargę za zasadną, 
jakie to będą dalsze konsekwencje tego działania? Chciałbym wiedzieć, podejmując 
decyzję, jakie będą konsekwencje, jeżeli Wysoka Rada przegłosuje na tak? 
 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Ekologii Małgorzata Piotrowska - Nie 
odpowiem panu na to pytanie, bo zgłosiłam się nie w tej kwestii, chciałam 
powiedzieć, że jeżeli Rada uzna skargę za zasadną to na mnie oczekuje, że tak 
powiem do zapłacenia mandat, akurat nie w naszej gminie, więc na pewno wtedy też 
skorzystam z takiej możliwości i przypuszczam, że takich próśb posypie się 
mnóstwo, jeżeli uznamy ten mandat za nie były to myślę, że za chwilę będziemy 
musieli uznać mnóstwo takich mandatów za niebyłe. Jeżeli jest numer rejestracyjny 
jest ewidentna wina, jeżeli nie wskazuje się kierowcy wtedy właściciel pojazdu 
przypuszczam jest odpowiedzialny, bo tak tłumaczą nam jednostki. Kiedyś w życiu 
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zapłaciłam mandat, poprosiłam o zdjęcie i rzeczywiście z przodu, fotka świetna tylko 
czarno – biała, ale dostałam też mandat w Szczecinie tył samochodu i nie ma 
absolutnie takiej dyskusji w przypadku, gdy osobiście wstawia się na wezwanie, 
trzeba zapłacić i nie ma absolutnie dyskusji nad tym tematem. 
 
 
Radny Damian Błażejewski - Ja rozumiem zapisy poczynione przez pana 
przewodniczącego wskazując uchybienia komendanta Straży Międzygminnej, ale 
musimy wziąć pod uwagę, to jest przełom roku, wtedy były zawirowania. Pan 
Krzysztof był pełniącym obowiązki komendanta, człowiek się wszystkiego nowego 
uczy. My sami sobie robimy precedensy, bo naprawdę posypie się lawina takich 
skarg i będziemy musieli uznawać je za zasadne. Ludzie zaczną pisać, bo będzie to 
ogólno dostępne w Internecie i powiedzą „no tak, Rada Miejska najpierw chce żeby 
1,500.000.00 złotych Straż Międzygminna wypracowała, bo trzeba ratować budżet 
gminy, a potem uznaje za zasadną skargę na pouczenie”. Jakaż to jest forma kary 
pouczenie? Ja jestem Komendantem Społecznej Straży Rybackiej i forma pouczenia 
to jest najmniejsza forma karania, my taką formę stosujemy. Ja nie pójdę z panem, 
który łapie na 3 wędki, nie zaciągnę go do sądu, bo to byłoby śmiechu warte. Jest 
prawo, przepis, że kierowca łamiący prawo ma obowiązek wskazać, kto prowadził, 
jak prowadził, dlaczego to prowadził, bo może być tak, że prowadził ktoś, kto nie ma 
prawa jazdy, bo też tak się zdarza. Pan stracił uprawnienia wie o tym, że ma już tak 
„nagrzebane”, że powinien mieć zabrane prawo jazdy, zakaz prowadzenia środków 
w ruchu lądowym i okaże się, że forma pouczenia nie będzie formą pouczenia, bo jak 
się okaże, że ma przekroczone to już wtedy pan komendant wie co zrobić, trzeba 
delikwenta podać do sądu, jest wyrok sądowy, dlatego mówię, jeżeli my zrobimy coś 
takiego to nie żądajmy żeby od tego, żeby Komendant Straży Międzygminnej, Straż 
Międzygminna wypracowała dochody z mandatów, bo to jest paradoks. 
     
Przewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Jest demokracja, każdy ma prawo, a my 
wymagać będziemy od Straży Miejskiej to, co musimy wymagać, tak że nie mówmy 
w ten sposób. Nie przekonujmy się do czegoś, co jest oczywiste. 
 
Radna Bożena Tołoczko - Spróbuje wyjaśnić, na czym polega to wykroczenie. 
Zdjęcie zostało zrobione od tyłu, właścicielem jest pan Szczęsny, przyszło do niego 
upomnienie o ukaranie i pan Szczęsny zwrócił się z wnioskiem do Straży 
Międzygminnej o to, żeby pokazano mu, kto jechał tym samochodem, niestety nie 
było zdjęcia z przodu. Pan Szczęsny sam nie wiedział, kto jechał tym samochodem, 
bo z tego, co wynika mogło jechać kilka osób, czasami żona weźmie, syn i nie 
wiedział. Powiedział, że gdyby widział to zdjęcie z przodu, że to jest ta osoba, on by 
pomógł wyjaśnić tą sprawę, powiedziałby, że np. kierowała jego żona, a w tym 
przypadku nie wiedział, kto jechał, mówił, że to nie on. Przytoczę jeszcze jeden cytat 
„Pomimo tego, że pouczenie jest formą oddziaływania wychowawczego, a nie karą to 
zastosowanie jego jest możliwe jedynie w stosunku do sprawcy czynu zabronionego, a w tym 
konkretnym przypadku sprawstwa nie dowiedziono”. Czyli nie było dowodów na to, kto 
jechał tym samochodem.  
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Przewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Nie przekonujmy się, że mamy 
głosować inaczej, każdy ma prawo bronić swojego.  
 
Radny Jerzy Wroński - Jest tutaj z nami obecny pan Komendant i można się jego 
zapytać, czy właściciel pojazdu jest zobowiązany wskazać, kto prowadził ten pojazd. 
 
Przewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Panie Komendancie proszę krótko 
powiedzieć, jak mówi prawo, można czy nie można.  
 
Komendant Straży Międzygminnej - Krzysztof Dębek - Właściciel pojazdu ma 
obowiązek wskazać nam kto w danym czasie, w danym miejscu kierował pojazdem, 
o tym stanowi art. 96 kodeksu wykroczeń.   
 
Radca prawny Karol Kłosowski – Tutaj w tej prawie powiedziałbym, że są dwa 
tematy, pierwszy – bezsprzecznie stwierdzone wykroczenie w zakresie 
przekroczenia prędkości, którego sprawcy nie ustalono. Drugi – nie wskazanie przez 
właściciela pojazdu osoby kierującej pojazdem w chwili popełnienia wykroczenia 
pomimo tego, że ma prawny i ustawowy obowiązek. Każdy z tych osób, tych dwóch 
wykroczeń, że tak powiem, odpowiada we własnym zakresie. Natomiast tutaj 
chciałbym zwrócić uwagę na jedną rzecz, to jest też mój osobisty pogląd, 
argumentacja pana Szczęsnego jest to cwaniacki sposób na „wymiganie się” od 
odpowiedzialności karnej. Tak naprawdę ja zakładam czy też z ustaleń stanu 
faktycznego sprawy nie wynikało, że pan Szczęsny wykorzystuje ten samochód do 
prowadzenia działalności gospodarczej, ma firmę liczącą stu pracowników, którzy 
ten pojazd wykorzystują. Zatem jest w stanie zakreślić krąg osób z rodziny, które ten 
pojazd mogły prowadzić, wtedy Straż Gminna na zasadzie czynności 
rozpoznawczych czy operacyjnych ustala ewentualnego sprawcę wykroczeń, ale ma 
prawny obowiązek i nie może wymagać od Straży Międzygminnej, moim zdaniem, 
zdjęcia przodu samochodu, jeżeli zdjęcie jest zrobione z tyłu samochodu, bo to jest 
czysty absurd. 
 
Nie zgłoszono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie 
uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Ryszarda Szczęsnego (Druk Nr 
309/12).  
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 10; za -0, przeciw -8, wstrzymało się -2; 
Uchwała nie uzyskała akceptacji Rady. 

 
Do punktu 16 porządku 
 Odpowiedzi Burmistrza na zgłoszone zapytania i interpelacje. 
 

Burmistrz Pyrzyc Jerzy Marek Olech - Odpowiem najpierw na zapytania radnego 
Damiana Błażejewskiego. Przejście dla pieszych przechodzi swój proces legislacyjny 
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tak bym to określił. Pracujemy nad tym i będzie to przejście zrobione. Tak jak na 
ostatniej sesji mówiłem, mamy już pozwolenia, mamy opinie, praktycznie 
przystępujemy już do malowania pasów i rozmontowania barier.  
Jeśli chodzi o sprzątanie w święta myślę, że akurat to pytanie nie powinno być do 
mnie skierowane, ponieważ Gmina Pyrzyce ma podpisaną umowę ze swoją spółką 
PPK, która odpowiedzialna jest za utrzymanie m.in. czystości na terenie miasta i nie 
odważę się udzielić Panu odpowiedzi na to pytanie.  
Jeśli chodzi o ulicę Dworcową, tak wiemy, że ten stan od Biedronki w stronę Urzędu 
Pracy jest w katastrofalnym stanie. W tej chwili rozesłaliśmy zapytania ofertowe 
i wybierzemy najkorzystniejszą ofertę, najkorzystniejszego oferenta. Tylko po 
wyborze przystąpimy do naprawy tej ulicy.  
Firma sprzątająca, dlaczego nie są zatrudnione pracownice. Powiem Panu szczerze, 
że wiem, że nie są, bo interesuję się, co dzieje się dalej, ale również wiem, że 
przedstawiciele firmy, która wygrała przetarg odbyli takie rozmowy z naszymi 
Paniami, które do tej pory były zatrudnione w Urzędzie Miejskim i strony po prostu 
nie doszły do porozumienia, tak to określę, ponieważ panie nie przystały na 
warunki, które chyba zaproponowała im firma. Ta jedna pani, która została, tak ta 
pani nadal jest zatrudniona i będzie w Urzędzie Miejskim, w momencie, kiedy 
wejdzie firma sprzątająca pani będzie pomagała nam przy roznoszeniu listów na 
terenie miasta, chcielibyśmy wykorzystać ją właśnie do tych rzeczy.  
- Odpowiem na interpelację radnego Mariusza Majaka odnośnie kawiarni czy 
pomieszczenia na kawiarnie w Pyrzyckim Domu Kultury. Jeszcze raz podkreślam, że 
Gmina Pyrzyce, którą ja reprezentuję, nie podpisałem z nikim żadnej umowy na 
dzierżawę, najem czy oddanie w użyczenie chociażby tego pomieszczenia kawiarni 
i wiem, że były prowadzone tam prace porządkowe i dalej twierdzę, że są to tylko 
i wyłącznie prace porządkowe, ale sprawdzę jutro jak to wszystko wygląda, bo 
faktycznie tego gruzu na zewnątrz leży dosyć dużo i jutro przejdę się osobiście 
i zobaczę jak to wygląda i sprawdzę. Pan Majak powiedział, czy do Powiatowego 
Inspektora zostały wniesione czy wysłane jakiekolwiek dokumenty z prośbą 
o pozwolenie. Ja o takim czymś nie wiem, nie wydawałem żadnych zezwoleń na 
zmianę, ale jutro jeszcze sprawdzę jak faktycznie to wygląda tam na miejscu 
w Pyrzyckim Domu Kultury.  
 
Radny Damian Błażejewski - Ja wiem, że te panie się nie domówiły z panią prezes, 
właścicielem firmy sprzątającej z jednego powodu. Panie, które będą sprzątały do 30 
kwietnia nasz urząd nie mają orzeczenia o niepełnosprawności. Ja wiem, że firma 
sprzątająca chce ciąć koszty, obniżać koszty, ale kiedy pierwszy raz było moje 
zapytanie odnośnie tej firmy to Pan Burmistrz zapewniał, że podejmie kroki, będzie 
Pan rozmawiał, żeby przynajmniej te panie pracowały ten rok, żeby miały priorytet 
w zatrudnieniu. Nie chcę wymieniać nazwy firmy, żeby nie robić kryptoreklamy, ale 
na temat tej firmy bardzo dużo poczytałem sobie w Internecie i tyle było opinii na 
temat tego zakładu, który będzie świadczył usługi sprzątania w naszej gminie, że 
powiem szczerze, wśród różnych zapisków nie znalazłem ani jednego pozytywu. 
Obawiam się, że będzie to firma na zasadzie „łapanki”, że będzie duża rotacja tych 
sprzątających. Sam jestem pracownikiem urzędu, wiem, że czasami zostaje teczka 
z dokumentami na biurku i wiem, że jak ja ją zostawię i wyjdę to jak wrócę to ona 
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będzie. Pan Starosta kiwa głową, wiem, że nie powinna tak leżeć, ale szafy są i tak 
otwarte. Obawiam się, żeby te dokumenty ważne, może nieważne nie wyciekały 
z urzędu, bo jakieś zaufanie te panie pracujące mają. Tutaj ze strony pana Burmistrza 
jest przykre, że robimy oszczędności kosztem ludzi i obniżanie funkcjonowania 
urzędu poprzez zwalnianie wieloletnich pracowników urzędu miejskiego. 
Zobaczymy, może się mylę, może będzie inaczej.  
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 

Do punktu 17 porządku 
 Wolne wnioski. 
 
Przewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Mam do przekazania kilka informacji. 
Pan Starosta Pyrzycki i Burmistrz Pyrzyc Jerzy Marek Olech przypominają nam, że 
zbliża się rocznica uchwalenia Konstytucji 3 - go Maja i zapraszają w dniu 3- go maja 
na godzinę 10:30 na mszę świętą odprawioną za ojczyznę z udziałem pocztów 
sztandarowych w kościele Najświętszej Marii Panny w Pyrzycach. Kochani radni, 
potrzebuję do tego 3 osoby do sztandaru. Chcę powiedzieć, że jako przewodniczący 
rady będę też w poczcie sztandarowym, który jest w powiecie, ponieważ taka jest 
procedura przyjęta, że przewodniczący rad w jednej uroczystości w ciągu roku będą 
uczestniczyć w całym powiecie. Poproszono mnie, żebym 3-go też był w poczcie tym 
powiatowym, czyli na pewno będę miał przyjemność razem z państwem być. 
Potrzebuję dwa składy w związku z tym, bo zaraz powiem o następnej uroczystości. 
To jest rzeczywiście trudna sytuacja, ponieważ tak wypada, że 30-go w poniedziałek, 
w niektórych zakładach się nie pracuje 1 maj wolny, 2 też się nie pracuje, 3 i 4 maj 
wolny i ludzie sobie organizują jakieś wyjazdy. Nie będzie to proste, ale nie będzie 
ładnie, jeżeli nie będzie pocztu sztandarowego naszej Rady Miejskiej. Drugie 
zaproszenie mamy na 8 - go maja we wtorek o godzinie 12:45 będzie zbiórka, są 
uroczystości związane z okazji 67 rocznicy zakończenia II Wojny Światowej, będzie 
to między godziną 12:45, zakończenie będzie w granicach godziny 14:00.  
 
Poczet sztandarowy na dzień 3 maja godz. 12:45 (wtorek): 

1) Radny Damian Błażejewski; 
2) Radna Zofia Gumowska; 
3) Radna Danuta Cząstka; 

Poczet sztandarowy na dzień 8 maja godz. 12:45 (wtorek): 
1) Radna Małgorzata Piotrowska; 

2) Radna Joanna Kołatkiewicz; 

3) Radny Damian Błażejewski; 

12 maja o godzinie 11:00 przy Placu Ratuszowym odbędą się VII Pyrzyckie Biegi 
Uliczne o puchar Przewodniczącego Rady Miejskiej w Pyrzycach. Jeszcze pucharu 
nie mamy, ale może jakąś składkę 3-go zrobimy i ten puchar kupimy. Serdecznie 
państwa zapraszam, jeżeli ktoś ma wolę i chęć, dziękuję za wzięcie udziału w naszej 
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zabawie sportowej, która odbyła się w hali w OSiR-ze, było bardzo fajnie i za to 
dziękuję.  
Kolejne zaproszenie, ale to już kieruję do wiceprzewodniczących Rady i do 
przewodniczących komisji. W uzgodnieniu z panem Burmistrzem zaprosiliśmy na 
spotkanie na dzień 15 maja (wtorek) na godzinę 11: 00 w sali Urzędu Miejskiego 
w Pyrzycach, zaprosiliśmy przedstawicieli miast partnerskich władz samorządu 
miasta Goleniów i przedstawicieli władz samorządu miasta Złocieniec. Chcielibyśmy 
spotkać się porozmawiać i jak się uda to może jakiś wspólny obiad zjeść. To dotyczy 
nie wszystkich radnych, tylko przewodniczących komisji, albo jeżeli przewodniczący 
nie będzie mógł uczestniczyć to jego zastępca bądź inna osoba wyznaczona przez 
komisję. Tak po prostu ograniczamy tą liczbę, przepraszam, ale z różnych względów 
nie jest to możliwe, żebyśmy byli w pełnym składzie.  
 
Wiceprzewodniczący Rady - Marian Osękowski - Poinformował o pismach, które 
wpłynęły do Biura Rady: 
- Pismo dotyczące zmian w spółce PPM. Pismo stanowi zał. Nr 47 do protokołu. 
- Odczytał pismo dotyczące odwołań do Państwowej Inspekcji Pracy. Pismo stanowi 
zał. Nr 48 do protokołu. 
- Odczytał informację od Sołtysa sołectwa Stróżewa. Informacja stanowi zał. Nr 49 do 
protokołu. 
- Odczytał protokół Komisji Rewizyjnej dotyczący kontroli Zakładu Usług 
Transportowych. Protokół stanowi zał. Nr 50 do protokołu. 
- Odpowiedź p.o kierownika ZUT na wnioski pokontrolne Komisji Rewizyjnej, która 
stanowi zał. Nr 51 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Ryszard Grzesiak - Czy komisja Rewizyjna 
chciałaby dokładnie przeczytać te dokumenty? Jeżeli chcecie państwo przedstawić to 
Wysokiej Radzie to bardzo proszę. 
 
Radna Bożena Tołoczko – Odczytała wnioski pokontrolne z kontroli ZUT. 20 marca 
2012 roku dokonano kontroli Zakładu Usług Transportowych w Pyrzycach. 
Członkowie Komisji Rewizyjnej radni: Miłosz Łuszczyk, Danuta cząstka, Bożena 
Tołoczko, Damian Błażejewski. Wnioski pokontrolne. Komisja Rewizyjna 
pozytywnie ocenia działalność Zakładu Usług Transportowych w Pyrzycach, nie ma 
istotnych zastrzeżeń do funkcjonowania jednostki. Komisja postuluje jednak: 
1. Zmienić i urealnić stawki za przewóz świadczony dla podmiotów 
zewnętrznych w ramach świadczonych usług. Obecnie obowiązująca stawka jest 
zbyt wysoka a przez co nie konkurencyjna na rynku lokalnym. Zgodnie 
z oświadczeniem udzielających wyjaśnień kierownika zakładu niższa stawka jest 
możliwa i byłaby ekonomicznie opłacalna. 
2. W oparciu o pozyskane ze sprzedaży majątku środki dążyć do zakupu 
mniejszego autobusu o pojemności do ok. 20 osób, przez co można by obsługiwać 
trasę własnym transportem (obecnie wykonywanym przez przewoźnika 
zewnętrznego) a także wykonywać atrakcyjne cenowo przewozy dla szkół, jednostek 
gminnych, zespołów, stowarzyszeń itp.  
3. Opracować aktualny plan dowozów i odwozów i przedłożyć go do 
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zatwierdzenia przez Burmistrza Pyrzyc, bądź zatwierdzić obecnie funkcjonujący 
plan.  
4. Wyjaśnić sprawę nie przedłożonego do kontroli regulaminu organizacyjnego 
Zakładu Usług Transportowych.  
 
Wiceprzewodniczący Rady - Marian Osękowski – Poinformował o pismach: 
- Pismo od Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczące rozpatrzenia 
kandydatury pani Beaty Brzezińskiej na stanowisko etatowego członka Kolegium 
Regionalnej Izby Obrachunkowej. Pismo stanowi zał. Nr 52 do protokołu. 
- Pismo informujące Prezesa Krzysztofa Wancerza o zobligowaniu go do 
przedkładania kwartalnych sprawozdań finansowych, przedstawiających aktualną 
sytuację spółki PPK. Pismo stanowi zał. Nr 53 do protokołu. 
- Pismo dotyczące zagospodarowania drogi gminnej przy ulicy J. Słowackiego 
w Pyrzycach. Pismo stanowi zał. Nr 54 do protokołu. 
- Pismo od pana Stefana Praskała dotyczące zalewania piwnic ściekami sanitarnymi. 
Pismo stanowi zał. Nr 55 do protokołu. 
Pismo od Szczecińskiej Centrali Nasiennej. Pismo stanowi zał. Nr 56 do protokołu. 
- Pismo od Zachodniopomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w sprawie zmian 
w budżecie środków krajowych Wojewody Zachodniopomorskiego na 2012 rok. 
Pismo stanowi zał. Nr 57 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Ekologii Małgorzata Piotrowska – To nie 
wniosek, tylko taki apel Komisji Rolnictwa, w składzie damskim tu obecnym na sali, 
chciałybyśmy zaprosić szanowną Radę, wszystkich gości i mieszkańców, którzy nas 
słuchają do akcji, którą przygotowuje Pyrzycka Rada Młodzieży poprzez sprzęt, czyli 
woreczki, łopatki zakupione przez Burmistrza Pyrzyc, która odbędzie się 16 maja 
pod nazwą „Sprzątajmy po pupilku” Będzie to akcja w godzinach popołudniowych, 
po konsultacji z kierownikiem Kędziorom wiem, że będą włączone w to szkoły 
poprzez opiekunów ze szkoły. My wszystkie trzy z Komisji Rolnictwa również 
włączamy się aktywnie do tej akcji, bo regulamin czystości, powtarzam, że to jest ta 
pięta, więc nauczmy mieszkańców, którzy posiadają psy, bądź mają w planie 
posiadać, jak należy zachować się na chodniku, trawniku. Pyrzycka Rada Młodzieży 
będzie rozdawać woreczki, łopatki, będzie pokazywać jak to wygląda, żeby można 
było sobie zakupić i że to nie dużo miejsca zajmuje w kieszonce, więc po prostu to 
jest taki apel, włączmy się wszyscy i nauczmy się sprzątać po własnych pupilkach.  
 
Przewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Proszę jeszcze raz dokładnie powiedzieć 
gdzie, jaka data. 
 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Ekologii Małgorzata Piotrowska -16 maja, 
będą to godziny popołudniowe około godziny 15:00 - 16:00. Myślę, że akcja zacznie 
się od Urzędu i rozejdzie się po całym mieście. Na pewno jeszcze będzie informacja 
na stronie Urzędu, my jako radni dostaniemy informację z biura, a szkoły będą 
poinformowane bezpośrednio przez merytoryczne wydziały, więc włączmy się  
i zacznijmy pokazywać jak należy sprzątać.  
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Radna Zofia Gumowska - Ja jak już koleżanka wspomniała jestem  
w Komisji Rolnictwa i chciałabym zwrócić uwagę, że zbliża się folklor, nasze Pyrzyce 
są smutne, nie ma nasadzeń. W innych latach było to jakoś weselej, rosły kwiaty,  
a teraz nie ma żadnych nasadzeń, mało tego, chciałabym jeszcze poruszyć problem 
naszej toalety miejskiej. Przyjedzie do Pyrzyc grono ludzi na folklor i gdzie maja się 
załatwiać, pod krzakiem? Nie wspomnę już o przystanku autobusowym gdzie 
dojeżdżający ludzie nie mają gdzie skorzystać z toalety i często zaczepiają mnie na 
ulicy i proszą żeby poruszyć ten problem. Nie ma wiaty żeby te osoby mogły się 
schronić, jest przy jednym przystanku, ale przy drugim nie ma. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Ryszard Grzesiak - Sprawę toalet należałoby 
rozwiązać, wiem że ten temat poruszany był też na sesji powiatowej. Myślę, że pan 
Starosta z panem Burmistrzem spróbują wspólnie jakoś ten temat rozwiązać. Panie 
Kazimierzu, udzielę Panu głosu, ale prosiłbym żeby przekazał Pan te istotnie 
informacje z tego spotkania, na które był Pan zaproszony przez prezydenta 
Komorowskiego.  
 
Sołtys sołectwa Stróżewo Kazimierz Lipiński - W najbliższych wydaniach INFO 
będzie artykuł dosyć obszerny na ten ważny temat. 19 kwietnia odbyło się forum 
debaty publicznej w ramach potencjału obszarów wiejskich, które są szansą rozwoju. 
Spotkanie to było zorganizowane z okazji 15 – lecia funkcjonowania w Polsce 
Programu Odnowy Wsi. Pewnie niektórym wiadomo jest, że prym w tej materii 
wiedzie województwo opolskie, ale nie tylko, a takim liderem tych działań jest 
obecny Wojewoda Opolski pan Ryszard Wilczyński, który był w Brzesku na naszym 
Pyrzyckim Kongresie Odnowy Wsi, z którym emocjonalnie jestem związany. Proszę 
nie mylić PROW-u z Regionalnymi Programami Odnowy Wsi, bo Program Rozwoju 
Obszarów Wiejskich jest to program unijny, a Regionalne Programy Odnowy Wsi 
wprowadzają samorządy województwa, niestety nie wszystkie.  
W Polsce jest kilka, pomimo wielu działań nasz samorząd województwa 
zachodniopomorskiego nie wprowadził. Wojewoda Wilczyński dosyć kulturalnie, 
ale wyraziście zwrócił się do Prezydenta Komorowskiego, żeby poprosił niektórych 
Marszałków województw i inteligentnie zapytał, dlaczego nie dostrzegają obszarów 
wiejskich. Generalnie ocena funkcjonowania tego programu była pozytywna, że jest 
to dobry program, obszary wiejskie w tych województwach wyglądają inaczej od 
pozostałych, wyróżniają się, natomiast trzeba zastanowić się, co poprawić w tej 
materii żeby było jeszcze lepiej. Jeżeli ktoś będzie zainteresowany to myślę, że  
w tych publikacjach, w najbliższym wydaniu będzie napisane i będzie można sobie 
przeczytać. Myślę, że nasza rada, organ wykonawczy, organ uchwałodawczy 
powinien bardziej się do tego przyłożyć i zadbać o tą sferę życia publicznego. 
Dobrym przykładem jest zobaczenie na własne oczy jak to wygląda, może niektórzy 
prywatnie jechali przez rejon dolnego śląska, tereny wiejskie, Opola, Wielkopolski, 
Śląska, Pomorskiego i z programem wchodzi też Podkarpackie. W naszym 
województwie jest trudno, ale trzeba mieć tą nadzieję. Jeśli będą jakieś szczegółowe 
pytania to może Komisja Rolnictwa będzie zainteresowana chętnie udzielę 
odpowiedzi czy pewnych wyjaśnień. Program Rozwoju Obszarów Wiejskich, 
program unijny znacząco różni się od Regionalnego Programu Odnowy Wsi,  
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a choćby z tego tytułu, że ci którzy realizowali PROW wiedzą, że tam są pewne 
wskaźniki, których nieraz nie można przeskoczyć one są dosyć wyraziste, natomiast  
w Regionalnym Programie Odnowy Wsi to samorząd, sołectwo, ludzie na samym 
dole określają te zasady i bywa często tak, że tymi wskaźnikami narzuconymi przez 
Unię Europejską eliminuje się pewne wielkie bogactwo, które zostało pielęgnowane 
przez cale lata niestety tak to jest, dlatego też dobrze jest zwrócić się ku sołectwom  
i wspólnie przyjąć taki Regionalny Program Odnowy Wsi, które u nas 
zapoczątkowałem i dobrze byłoby, aby je realizować dalej. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Ryszard Grzesiak - Pani przewodnicząca Komisji 
Rolnictwa i Ekologii, może dobrze byłoby, żeby skorzystać i poprosić na Komisję np. 
sołtysów i pana Kazimierza Lipińskiego, bo być może uda się z czegoś korzystać. 
 
Nie wniesiono więcej żadnych wniosków. 
 

Do punktu 18 porządku 
 Zamknięcie obrad XXIII Sesji Rady Miejskiej. 
 

Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Podziękował wszystkim za przybycie  
i zamknął obrady XXIII sesji Rady Miejskiej. 
 

Protokołowały: 
Anna Piotrowska 
Anna Wiśniewska 

 

                                                                          Przewodniczący Rady 
 

               Ryszard Grzesiak 
 


